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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

80 блока от Бургас подали 
документи за саниране

ОБщинА БургАс нямА дА увеличАвА 
ОснОвните дАнъци и тАкси
кметът димитър никОлОв:

4 Бургаският бизнес 
е жилав, гъвкав и 

находчив

4 „разбирам, че 
редовно се плащат 

заплатите, затова 
има и социален мир“, 

обърна се той към 
работодателите по 

време на тържество  
на БстПП2-3u

Първата пожарна 
сграда е по проект на 

рикардо тоскани

никулден 2022 година - като национален празник
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3 легендарният Боби траша,  

създател на първата рок дискотека: 

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 13 декември

стр. 
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„Сатан“ беше остров на спасение за хиляди

Марина Бошнакова (вдясно) получи на-
градата статуетка и диплома на БсТПП от 

областния управител проф. Мария Нейкова
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„Черноморски фар“

По време на церемонията 
по връчване наградите на 
Бургаската търговско-про-
мишлена палата кметът Ди-
митър Николов се пошегува, 
че свързва декември месец с 
тази среща с бургаския биз-
нес и взе повод от изказване-
то на председателя на бурга-
ската палата Тодор Демир-
ков, който заяви, че таксите 
на услугите, които предлагат, 
няма да се увеличават. В духа 
на доброто приятелство и 
партньорство с местния биз-
нес Николов заяви: „Община 
Бургас няма да увеличава ос-
новните данъци и такси. Ис-
кам да кажа също, че има 
свободни терени в индустри-
алните зони. Отворени сме 
към местния бизнес. Бурга-
ският бизнес е жилав, гъвкав 
и находчив. Разбирам, че ре-
довно се плащат заплатите, 
затова има и социален мир“.

По-късно кметът коментира 
пред медиите готовността на 
Община Бургас да кандидат-
ства с готови проекти за фи-
нансиране.

Той подробно се спря на 

намерението за изграждане 
на четирилентовите пътища в 
областта: „Идеята възникна 
преди пет години, при едно 
посещение в Брюксел, когато 
се презентираше новата опе-
ративна програма „Регионал-
но развитие“, която вече е 
факт и е в сила. Видях въз-
можност с европейски сред-
ства, със смесено финанси-
ране от друга оперативна 
програма, даже с три опера-
тивни програми може да об-
вържем, имаше възможност 
тогава, за да се осигури до-
бра транспортна свързаност 
между градовете в Бургаска 
област. Понеже има четири-
лентов път от столицата до 
Бургас, бяхме осигурили фи-
нансирането за четириленто-
вия път с последната фаза - 
обхода на Бургас за Несе-
бър. 

Вкарах тогава в регионал-
ния интегриран план за раз-
витие четирилентов път Бур-
гас – Айтос, Бургас – Средец, 
Бургас – Малко Търново и 
Бургас – Приморско, Царево, 
заради отказа тогава на Еко-
министерството по разбира-
еми причини да се направи 

разширение на сервитута на 
съществуващия път Созопол 
– река Ропотамо – Примор-
ско. За да нямаме конфликти, 
решихме алтернативно да на-
мерим друг маршрут. Презен-
тирах идеята пред другите 
кметове и те я приеха. От Об-
щина Бургас възложихме на 
технически експерти, проек-
танти да направят предпро-
ектни проучвания. Те са факт. 
Всичко това вече е в папки, 

доказано. Остава да чуем, че 
ОП е одобрена. Доколкото 
знам от министър Шишков, 
до края на тази година ЕК ще 
я одобри, което значи, че ако 
останалите кметове са съ-
гласни и подкрепят тази идея, 
може в партньорство с Аген-
ция „Пътна инфраструктура“ 
(защото основният бенефици-
ент ще бъде тя, а общините 
ще бъдат партньори, защото 
става дума за републиканска 

пътна мрежа), да се работи. 
Нашият принос е, че ние 

ще дофинансираме на чети-
рилентовите пътища да се на-
правят, където е възможно, 
велоалеи и на тези велоалеи 
да се пусне оптика за висо-
коскоростен интернет. Защо-
то се оказа, че това не се фи-
нансира от оперативната 
програма. И вече всяка об-
щина, спрямо своите планове 
за развитие, може около тези 

4 Бургаският бизнес е жилав, 
гъвкав и находчив

4 Общината няма да вдига 
данъци и такси

Дона МИТЕВА

Бургаската търговско-
промишлена палата връчи 
годишните си награди в при-
съствието на областния уп-
равител проф. Мария Ней-
кова, кмета Димитър Нико-
лов, генералния консул на 
Република Турция в Бургас 
Сенем Гюзел. На търже-
ството присъстваха зам. об-
ластни управители, управи-
тели на фирми, директори 
на учебни заведения, ръко-
водители на държавни и об-
щински институции, члено-
ве на палатата, медии.

Получено бе поздравле-
ние и от председателя на 
Българската търговско-про-
мишлена палата Цветан Си-
меонов, в което се казва: 
„Бих искал да ви поздравя 
за безспорния авторитет, 

който Бургаската ТПП из-
гради през изминалите го-
дини като водеща институ-
ция на бизнеса в региона и 
надежден партньор на мест-
ните и националните орга-
ни. Палатата със своята ак-
тивна дейност доказа миси-
ята си за защита и подкрепа 
на бизнеса и създаване на 
условия за насърчаване на 
предприемачеството в реги-
она“.

В подкрепа на изтъкнато-
то в поздравлението на Цве-
тан Симеонов, председате-
лят на Бургаската ТПП То-
дор Демирков подчерта, че 
към структурата са се при-
съединили 17 нови фирми. 
Той каза също, че цените на 
услугите, които Палатата 
предлага, ще се запазят съ-
щите и за следващата годи-
на, а също така има и таки-

ва, които са на преференци-
ални цени, и дори безплат-
ни за членовете на Палата-
та.

Областният управител 
проф. Нейкова подчерта в 
поздравлението си: „Давам 
си сметка колко ви е трудно 
да работите в тази сложна 
среда“ и пожела по-добър 
бизнес климат за следваща-
та година.

Статуетката „Порив“, из-

работена от Атанас Стоя-
нов, и диплом получиха фир-
мите: „Бошнаков“ ЕООД – 
за успешно разрастване на 
бизнеса и създаване на но-
ви работни места и по по-
вод 20-годишнината на фир-
мата; за създаване и внед-
ряване на иновативни тех-
нологии в хранително-вку-
совата промишленост и до-
бри финансови резултати - 
„Сидоренко Холдинг“; за 

принос в утвърждаването 
на Бургас като важен про-
изводствен център и при-
вличане на местни и чуж-
дестранни инвестиции – Ин-
дустриален и логистичен 
парк Бургас.

Почетна грамота получи 
„Бургасбус“ ЕООД - за ус-
пешно изпълнение на про-
ект по програма „Околна 
среда“, включващ доставка-
та на 56 електрически авто-

буса, за обслужване на об-
щинската транспортна схе-
ма и прилежащата им ин-
фраструктура и оборудване. 
Грамота за медийно парт-
ньорство получиха и колеги-
те от сайта gramofona.com – 
за успешно медийно парт-
ньорство.

Професионална гимназия 
по механо-електротехника и 
електроника и Търговската 
гимназия също получиха 
грамоти за въвеждане на 
иновативни методи на обу-
чение и цифрови технологии 
в обучителния процес и за 
добра връзка между обра-
зованието и бизнеса.

С почетна грамота бе 
удостоен и Ерол Яваш – чо-
векът, който още през да-
лечната 2002 година прозря 
потенциала на Бургаски ре-
гион и вложи усилия и сред-
ства, инвестирайки в произ-
водство на резервни части 
за автомобили. Създадена-
та от него фирма „Нурсан 
Отомотив“ е надежден парт-
ньор за български и чуждес-
транни компании и към мо-
мента в тази фирма са за-
ети над 1000 човека.

Три фирми получиха статуетката „Порив“  
на Бургаската търговско-промишлена палата

„Бошнаков“ ЕООД, „Сидоренко 
Холдинг“ и Индустриален и 
логистичен парк Бургас са 
тазгодишните отличени

Своята статуетка „Порив“ г-н Сидоренко (вляво) получи от кмета на Бургас Ди-
митър Николов

Ерол Яваш, създателят на 
„Нурсан Отомотив“

Павел Чепов – директор на Тър-
говската гимназия, получи грамота 
за въвеждане на иновативни мето-
ди на преподаване в училището

Георги Шопов (вляво) получава наградата 
за „Индустриален и логистичен парк“, която 
му връчва Тодор Демирков (вдясно)

Зам.-председателят на БсТПП г-н Русев 
(вдясно) връчи грамотата на „Бургасбус“

Обща снимка на наградените
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които чакат на стендбай

четирилентови пътища да си 
направи логистична зона, ин-
дустриална зона, зона за от-
дих. Морските общини могат 
да си направят зони, в които 
примерно да се извършва ед-
рова продажба на плодове, 
зеленчуци, хранителни стоки, 
които да зареждат ресторан-
тите и хотелите. Това вече е 
стратегия на всяка една об-
щина. Тогава в груб вид по то-
зи начин го бях презентирал 
на старото Министерство на 
регионалното развитие и се 
прие, и даже решихме, поне-
же останалите региони в 
страната нямаха устойчиви 
проекти, ние да бъдем като 
пилотен проект, но нещата 
зациклиха малко. Смениха се 
много министри и в момента 
се изчаква. Чакаме воля. То-
ва е много труден, много сло-
жен проект, защото трябва 
да се отчуждават трасета, да 
се разширяват сервитути. То-
ва са ТУП-ове, РУП-ове, тряб-

ва да влизат в общите ус-
тройствени планове, трябва 
воля на общинските съвети, 
да има синхрон с Областна 
управа и разбира се – основ-
ното с Агенция „Пътна инфра-
структура“, което е под шап-
ката на Регионалното минис-
терство.

Община Бургас на своята 
територия всичко е админи-
стрирала вече. Не знам в ос-
таналите общини на какво ни-
во са, не сме говорили скоро 
с колегите, защото не е има-
ло повод. Но подчертавам: 
има реална възможност. Ние 
сме осигурили обход на Ве-
трен, трасето за Айтос, тра-
сето за Средец сме се дого-
ворили, че като влезем в сер-
витутни граници, ще имаме 
минимални отчуждавания. 
Останалите колеги трябва да 
приемат присърце това. Мъч-
на задача е, но това е пре-
дизвикателство“.

По повод на това, че все 

повече се търсят открити 
пространства от големите 
компании, кметът обясни: 
„Това е много често срещано 
в западноевропейските дър-
жави – около големите об-
ластни индустриални центро-
ве с добри комуникации, са 
изнесени много производ-
ства, логистични бази, скла-
дови бази. Там където има 
туризъм пък са изградени ба-
зи, които да свързват пър-
вичната търговия. На едно 
място в Италия видях по тази 
логика създадени и фермер-
ски пазари близо до големи 
морски курорти. Всичко е 
възможно, ако има воля“ и 
продължи във връзка с това, 
какво е положението в Бур-
гас: „В логистичния парк – 
втора база, са заявили инте-
рес и са закупили терени ве-
че три компании и четвърта е 
в процедура. Там сме с вър-
зани ръце в буквалния сми-
съл, тъй като нямаме сред-

ства за изграждане на ин-
фраструктура. Фирмите не 
могат да влязат в терените 
си, защото подходите към те-
зи терени – малките локални 
пътища, канализация, водо-
провод, оптика и в северната 
част газова връзка - не са из-
градени. Това е ангажимент 
на държавата, но не се случ-
ва, защото не са стартирали 
всичките стълбове на Плана 
за възстановяване. Сега за-
почнаха малко по малко, но 
по отношение на индустриал-
ните зони няма развитие 
още. Ние сме записани, одо-
брени сме, че сме валиден 
бенефициент, но още не са 
отворени средствата. А там 
има и смесено финансиране 
и по ОП, и пак има заложен 
бюджет за изграждане на ин-
фраструктура за индустриал-
ни паркове и зони. В момен-
та, в който се каже „старт“ - 
Община Бургас ще е първа. 
Най-вероятно аз ще бъда 

първи, който ще внесе този 
проект, защото е готов“.

За базата в Равнец кметът 
подчерта, че също има готов-
ност да се изгради добра път-
на връзка и канализация. 

„Даже сме отчуждили и те-
рен за пречиствателната 
станция, която ще се ползва 
и от село Равнец. Обезпеча-
вайки инфраструктурата на 
индустриална зона „Равнец“, 
селото, понеже не покрива в 
момента изискванията за 
брой жители, ще се възполз-
ва от нея. Остава само да се 
направят връзките по улици-
те. Защото ще има до селото 
съществуваща канализация с 
пречиствателна станция, коя-
то да поеме отпадните води 
на индустриална зона „Рав-
нец“ и на село Равнец. Така е 
предвидено. С Екологията и 
Басейнова дирекция вече е 
съгласувано, защото става 
въпрос за заустване в река, 
която, ако си спомняте, пре-

ди 4-5 години причини голямо 
наводнение. И това е измис-
лено – измервани са подпоч-
вени води, геология сме пра-
вили на терените. И там сме 
готови. Само трябва да се от-
ворят програмите“. 

„Много са проектите, които 
са готови и чакат да се отво-
рят програмите за финанси-
ране“, обобщи градоначални-
кът и на първо четене изброи: 
обходът на „Меден рудник“, 
втора фаза на Индустриална 
зона, която е от пътен възел 
„Юг“ - за Созопол до бензи-
ностанция „Лукойл“ - от дяс-
ната част, изобщо за индус-
триалните зони. Проектите, 
които касаят училища, пар-
кинги. Извънградската струк-
тура в индустриален план. 
„Готови сме и с проект за ин-
дустриална зона в „Долно 
Езерово“ - има влязъл в сила 
подробен устройствен план, 
гласуван от ОбС“, заключи 
Николов.

силвия ШАТЪРоВА

80 жилищни сгради от 
Бургас са подали заявле-
ния за саниране, това съ-
общи зам.-кметът по 
строителство на Община 
Бургас - инж. Чанка Ко-
ралска по време на от-
криването на енергийния 
офис на общината.

Новото е, че управля-
ващият орган на програ-
мата и МРРБ са сложили 
лимит за отпускане на 
финансиране за всеки 
един град. За Бургас те 
са 80 млн. лева, което на 
практика означава, че 
през първия етап ще мо-
гат да бъдат енергийно 
обновени 25 сгради. „То-
ва обаче не трябва да от-
чайва хората. Останали-
те, които са с готови до-
кументи, ще бъдат резер-
ви и ще стоят в списъка.

Надявам се, че тези, 

които управляват програ-
мата, ще разберат, че хо-
рата имат нужда от сани-
рането и ще се намери 
начин то да бъде продъл-
жено и финансирано“, 
заяви инж. Коралска.

Кандидатстването ста-

ва чрез електронна плат-
форма, където се пода-
ват документи. Срокът е 
удължен до 31 май. 

Максималният брой 
точки, които една сграда 
може да събере, за да 
получи финансиране е 
140, а минималният - 72.

По всякакви въпроси, 
които вълнуват гражда-
ните за саниране, енер-
гийна ефективност и со-
ларни панели на покри-
вите може да получат от-
говори в новия енергиен 
офис, който се намира в 
сградата на Културния 
дом на НХК и от днес ве-
че работи с граждани. 
Там може и да се пода-
ват документи за Програ-
мата за енергийна ефек-
тивност, както и гражда-
ните да научат дали тех-
ните покриви отговарят 
на това да си поставят 
слънчеви панели.

Неврохирурзите в „Сърце 
и Мозък“ Бургас вече разпо-
лагат с последно поколение 
роботизиран дигитален 3D 
микроскоп, съобщи ръково-
дителят на отделението – д-р 
Георги Георгиев. 

Дигиталният микроскоп 
намалява оперативната кръ-
возагуба, скъсява оператив-
ното време, осигурява 3D ви-
зуализация и е изключител-
но прецизен при повърхност-
ни и дълбоко разположени 
патологични процеси. Робо-
тът намира приложение в 
краниалната, спиналната и 
периферно-нервната хирур-
гия.

На тримата пациенти, съ-
ответно на 40, 59 и 60 години, 

бяха извършени резекция на 
темпорален глиобластом, ре-
зекция на рецидивен глиоб-
ластом и отстранена мозъч-
на метастаза. При пациенти-
те, оперирани от д-р Симео-
нов с асистенти д-р Георги-
ев, д-р Балев, д-р Давчев и 
д-р Иванов, се наблюдава 
бързо следоперативно въз-
становяване на увредените 
неврологични функции. 

В отделението се извърш-
ва лечение на първични мо-
зъчни и хипофизни тумори и 
вторични тумори (метаста-
зи), съдово-мозъчна невро-
хирургия, функционална (бол-
кови синдроми, краниални 
ризопатии като напр. триге-
минална невралгия и лицев 

хемиспазъм, окципитална не-
вралгия и пр.) и детска нев-
рохирургия, хирургия на 
посттравматични и онколо-
гични усложнения като въ-
трешна хидроцефалия, лик-
ворея, подостри и хронични 
субдурални кръвни колекции, 
спинална неврохирургия 
(болкови синдроми, шийни, 
гръдни и поясни дискови хер-
нии, дегенеративна стеноза 
на лумбалния канал, различ-
ни видове сколиози и листе-
зи на прешлените, формира-
щи гръбначния стълб, осте-
опоротични и патологични/
онкологични гръбначни фрак-
тури), хирургия на травма-
тични увреждания на пери-
ферните нерви и др.

80 блока от Бургас подали 
документи за саниране

Поредица от сложни 
неврохирургични операции 
в „Сърце и Мозък“ - Бургас



Екип на  
„Черноморски фар“

След две години пан-
демия - изключителен 
Никулден с желание 
за споделен празник в 
Бургас от граждани и гос-

ти - така ще се запом-
ни 6 декември 2022 годи-
на. Пълни с народ ули-
ци, веселие и усмивки, 
безплатна риба, чорба 
и уникални концерти са 
само част от щрихите за 
този ден.
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Никулден в Бургас -  

Думите от удостоените: 

Милена Добрева:
С вълнение приемам тази висока 

чест. Това, което правя, е не с мисъл 
за награда, а с мисълта да работя за 
любимия град - Бургас. Голяма отговор-
ност е това звание, защото един поче-
тен гражданин трябва да е достоен чо-
век и да дава личен пример на всички 
бургазлии. Ще се опитам да оправдая 
това доверие. 

Поетът Ваньо Вълчев: 
Благодаря за отличието. То потвърж-

дава, че дългогодишната любов към 
Бургас е била искрена, вярна и по-
стоянна.

Аз съм горд, че вече съм лицензиран 
пазител на един от символите - бурга-
ския фар. Нека да го пазим, защото и 
в най-мрачни времена ни показва къде 
е нашето пристанище - Бургас.

Художникът Иван 
Бахчеванов:

Получавам четвърта награда след 
„Художник на годината“, „Личност на 
годината“, Голямата награда от биена-
лето „Приятели на морето“. 

Обещавам на всички, че ще пазя 
Ключа на Бургас. Израснал съм точ-
но тук, дворът на къщата ни беше къ-
дето е Домът на НХК. Дядо ми идва с 
кораб от Америка да стане доброво-
лец в Първата световна война и точ-

но в този двор превеждаше на бур-
газлии документи от английски и ми 
разказваше за войни и пътешествия. 
Тръгва от Бургас за Америка на 14 го-
дини и след това пак се връща в този 
град. Много ми е скъпо мястото и съм 
щастлив, че точно тук получавам тази 
награда. 

Много съм щастлив, че тази сграда 
е многофункционална и изглежда така 
след реставрацията.

Симеон Димитров, 
режисьор:

Да дадеш ключ - това е изключител-

но доверие, крайната граница на до-
верието между хората, която се каз-
ва любов. Приемам тази награда като 
грижа за духовната атмосфера за този 
град. Наш чист стремеж е да се усъ-
вършенстваме.

Хубаво е да има празници, защото 
те са на духа, понеже през останало-
то време се борим с материята.

Янчо Проданов, бизнесмен:
Стоя далеч от общественото внима-

ние и ми е малко трудно да говоря. 
Благодаря за отличието. В навечери-
ето сме на светли празници и нека да 
отворим сърцата си.

Скулпторът Радостин 
Дамасков: 

Ще продължавам да работя неща за 
града, мой дълг е! Нашият град става 
изключително интересен, развива се 
и има нужда от монументална украса. 
Това ще го направи по-привлекателен 
за чужденците.

Философът Стойчо Кьосев:
Имам неспособност да се ориенти-

рам в официалните церемонии, цял 
живот ми върви в неофициалните съ-
бития.

Благодаря на всички, които реши-
ха да ме удостоят с тази престиж-
на награда. Благодаря на синове-
те ми, семейството ми, благодаря 
на ученичките ми от клуб „Сократ“. 
Благодаря на учителките - София 
Пашова, Дарина Илиева и Виолета 
Тодорова, които ръководят трите фи-
лософски ученически клуба. Без тях 
„Философите на Бургас“ ще са стар-
ческа сбирка.

Тези клубове са бъдещето на 
Бургас.

Димитър Кандилов: 
Това, което извърших, не е голям 

подвиг, за да ми дадете тази значка. 
Горд съм, че съм бургазлия и че съм 
сред вас.

С амбициозно ака-
демично присъствие 
ще се запомни тазго-
дишната тържествена 
Никулденска сесия в 
Бургас.

На нея гости бяха 
ректорите на НХА - 
проф. Георги Янков, на 
Музикалната академия - 
проф. Сава Димитров, на 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ - проф. 
Магдалена Миткова и 
на БСУ - проф. Милен 
Балтов. 

Тържественото засе-
дание започна с химни-
те на България и ЕС и бе 
с една-единствена точка 

- удостояване с почетни 
звания на заслужили бур-
газлии. Изключително 
емоционални слова под-
несоха председателят 
на ОбС проф. Севдалина 
Турманова, кметът на 
Бургас Димитър Николов 
и областният управител 
проф. Мария Нейкова.

Сред гостите бяха де-
путатите Жечо Станков, 
Галя Желязкова, Андрей 
Рунчев.

Тази година със зва-
нието „Почетен гражда-
нин“ бе удостоена во-
калният педагог Милена 
Добрева. Тя и ансамбъл 
„Фортисимо“ поднесоха 

своя поздрав към общин-
ските съветници. 

С „Ключа на кулата“ 
бяха удостоени худож-
никът Иван Бахчеванов, 
театралният режисьор 
Симеон Димитров, поет-
ът емблема Ваньо Вълчев, 
земеделският производи-
тел Янчо Проданов зара-
ди даренията му. С поче-
тен плакет бяха удостое-
ни скулпторът Радостин 
Дамасков и философът 
Стойчо Кьосев, а с по-
четна значка за герои-
зъм - студентът Димитър 
Кандилов, който спаси 
това лято жена от уда-
вяне.
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Бургазлии за пример получиха почетни звания
Четирима ректори на 
тържествената Никулденска сесия 



Георги РУСИНОВ

Тазгодишният Никулден 
в Бургас получи специал-
на президентска визита. 
Държавният глава Румен 
Радев кацна директно от 
Тирана в морския град, 
за да уважи празника на 
Бургас. В края на празнич-
ния концерт, който бе из-
пълнен с емоции от музи-
кални изпълнения, прези-
дентът, кметът и областни-
ят управител излязоха за-
едно на сцената.

„На мен Никулден ми е 
любимият ден от годината, 
защото палим най-хубава-
та елха в страната!“, зая-
ви градоначалникът и чес-
тити празника на съграж-
даните си.

Николов приветства на 
сцената Румен Радев, 
който обсипа с похвали 
Бургас, управлението му и 
хората в него.

„Тук може по най-добрия 
начин да си взаимодейст-
ват общината, която има 
ясна визия за развитието 
на града с Вас, граждани-
те, държавната власт, об-
ществените организации 
и с бизнеса. Резултатите 
след години работа са на-
лице. Днес в Бургас ед-
накво добре работят как-
то тежката индустрия и 
транспортът, така и ин-
формационните техноло-
гии. Бургас се превърна не 
само в пример, Бургас за-
дава стандарт и в образо-
ванието, и в здравеопаз-
ването, и в зелените по-
литики, и в иновативните 
решения и грижата за въз-
растните, младите, хората 
със специални потребно-
сти. През всички тези го-
дини едно нещо остава не-
изменно. Това е свободни-

ят творчески дух на бур-
газлии. Бургас, откакто се 
помним, е и ще продължи 
да бъде град на поетите, 
художниците, артистите, 
музикантите. Бургас дава 
огромен принос не само 
към БВП, но и към българ-
ската култура“, заяви пре-
зидентът.

Със следващите си думи 
той получи бурни апло-
дисменти от бургазлии. А 
те бяха:

„Също така научно е до-
казано, че най-красиви-
те и интелигентни жени са 
тук в Бургас. Но мога да 
добавя: и най-взискател-
ните. Затова и бургаските 
мъже все ги тегли към мо-
рето – кой със сърф, кой с 

яхта, кой с кораб, но все 
натам. Искам да ви кажа 
да продължавате да се гор-
деете с всичко това, кое-
то сте постигнали. Да се 
гордеете с вашия град, с 
вашите млади хора, с ва-
шето ясно и сигурно бъде-
ще. Пожелавам Ви свет-
ли коледни и новогодишни 
празници, здраве, топли-
на и щастие. Честит праз-
ник!“.

Като военен пилот Радев 
е служил в поделението 
в Равнец, а съпругата му 
Десислава Радева, която и 
днес бе неотлъчно до него, 
е бургазлийка.

След запалването на 
светлините на елхата пос-
ледва шоу с фойерверки.
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като национален празник 

Бургаските именици си 
направиха традиционна-
та „златна“ снимка по слу-
чай празника на града 
Никулден. Фотографията 
бе заснета на площад 
„Атанас Сиреков“ и в нея 
се включи кметът Димитър 
Николов. Всеки от имени-
ците може да получи ко-
пие от снимката на пави-
лиона на Туристическия ин-
формационен център срещу 
Часовника.

Най-малкият именик, кой-
то участва в заснемане-
то на „златната“ снимка, е 
Никола Господинов, който 
на 18 декември ще навърши 
2 месеца. Най-възрастният 
участник също се казва 
Никола и е на 82 години.

Имениците си направиха традиционната снимка

Президентът обсипа 
Бургас с похвали 
Държавният глава: Научно е доказано,  

че най-красивите и интелигентни жени са тук



Соня КЕХЛИБАРЕВА

След Освобождението на 
мястото на днешната Нацио-
нална агенция по приходите 
(НАП) и общинския съвет ня-
кога е имало стар турски ко-
нак, в който през Румелий-
ско време (1878-1885 г.) се 
настанява префектурата на 
града, полицията, затвора и 
пожарната команда. През 
1900 г. всички тези сгради 
изгарят.

Пожарите в Бургас се га-
сели от хамали, работещи 
на пристанището, неженени 
мъже, на които им плащали 
известно възнаграждение. 
При възникване на пожар 
огнеборците напускали ра-
бота и отивали на място. Из-
ползвали са примитивни 
средства - каруци с бурета, 
пълни с вода и една ръчна 
преносима тулумба (помпа). 
Жилищните сгради в голя-
мата си част били дървени, 
дворовете били оградени с 
дървени огради, улиците би-
ли тесни, липсвала вода. 
Опасност от пожари били и 

фабриките, които варели 
спирт.

През 1888 г. за нещастие в 
Бургас стават няколко голе-
ми пожара, които унищожа-
ват десетки жилищни сгра-
ди. Изгаря и третият етаж на 
училище, които се е намира-
ло на мястото на днешното 
„Св. св. Кирил и Методий“. 

Първият щатен командир 
на пожарната команда бил 
Григор Филипополус с го-
дишно възнаграждение 500 
лв.

През 1896 г. е назначен 
Руси Иванов Кожухаров. 
Гласувана му е месечна за-
плата 140 лв. Той е роден в 
Стара Загора. Баща му е 
убит от турците по време на 
Старозагорското въстание. 
Като пожарен командир, 
Кожухаров е изпратен през 
1902 г. в Петроград да учи 
пожарно дело. След за-
вършването на курса той 
прави нововъведения. По 
негово настояване Община-
та купува нови пожарни при-
надлежности. Внася пред-
ложение в Общинския съвет 

за построяване на нова по-
жарна сграда.

В протокол №8 от 
01.04.1909 г. по времето на 
кмета Атанас Славов, на по-
редно заседание общински-
те съветници са се занима-
вали с няколко въпроса. Ка-
то първа точка е било запи-
сано: приемане на проект 
за пожарна команда. Важен 
аргумент в предложението 
за пожарна сграда е, че гра-

дът се разраст-
ва, а с това за-
честявали пожа-
рите. По прину-
да пожарната 
се мести на раз-
лични места, но 
най-дълго оби-
тава стария за-
твор (на днеш-
ната ул. „Хр. Бо-
тев“). Община-
рите обсъждат и 
приемат проект 
за пожарна ко-
манда. Разгле-
дан е изготвени-
ят проект за по-

мещение на общинска по-
жарна команда от градския 
техник на града г-н Рикардо 
Тоскани. Обсъдени са били 
и въпросите за определяне 
размера на възнаграждени-
ето, което трябва да се пла-
ти за тоя труд. Общинският 
съвет "намира, че проектът е 
пригоден и отговаря на из-
искванията и условията, ка-
то съдържа всички необхо-

дими помещения, следова-
телно може да се одобри". 
Определят и сума за труда 
на Рикардо Тоскани по из-
готвяне на проекта, като 
възнаграждението му е 200-
300 лв.

На 5 ноември 1909 г. се 
провежда търг с тайно гла-
суване за определяне стро-
ителя на Пожарната коман-
да с първоначална тръжна 
цена 20 000лв. Състезавали 
са се:

1. Д. Цанев, чиято оферта 
е 13% над тръжната сума за 
строеж

2. Марчо Илиев - 8% 
3. Петко Бозков – 6%
4. Кузман Димитров – 2%
Комисията по търга одо-

брява четвъртия кандидат 
за сумата 20 400 лв.

Определено е мястото на 
новата постройка, парцел 
217, на най-високата точка 
на града. За целта се отчуж-
дават 2500 кв. м въз основа 
на Закона за отчуждаване 
за държавна и общинска 

полза. Това място принад-
лежало на наследниците на 
Стефан Стамболов, като Об-
щината се задължавала да 
съобщи на собствениците. 

През 1911 г. започва стро-
ежът на сградата на ъгъла 
на днешните улици "Ал. Ве-
лики" и "Гладстон". 

Общинското техническо 
отделение на 24.01 1912 г. с 
протокол №33 изпраща на 
комисията по окончателно-
то приемане работата на 
Кузман Димитров по стро-
ежа на пожарната команда 
и оградата. Тя е официално 
открита.

През 1925 г. Руси Кожуха-
ров издейства два автомо-
била, марка "Фиат", с монти-
рани на тях цистерни за во-
да и помпи.

През 1935 г. пожарникари-
те получават нова сграда за 
1 625 000 лв., построена на 
същото място, която се из-
ползва и до днес. Архитект 
на тази пожарна бил арх. 
Станчо Белковски.

4 Той и Кирил

Съветници питат, 
администрацията отговаря
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АрхиВ
Първата пожарна сграда 
в Бургас е по проект на 
Рикардо Тоскани

Първите пожарникари ползвали бившия турския конак

Градската пожар-
на, проектирана от 
Тоскани 1909 г.

Руси Кожухаров - първият пожа-
рен командир в Бургас

Пожарната команда след модернизацията с два автомобила „Фиат“, 1925 г.

ОБЯВА
„МБАЛ-Средец“ ЕООД Търси да назначи на работа, на постоянен 

трудов договор лекар по физикална и рехабилитационна медици-
на, притежаващ сертификат за извършване на ВСД - 1бр. и лекар 
със или без специалност - 1бр. 

Телефони за връзка: 0899877203, 05551/3129

ПОКАНА
от Ликвидационния съвет на ЗКПУ "ЗЛАТЕН КЛАС" - 

В ЛИКВИДАЦИЯ за получаване на дивиденти
Адрес: гр. Бургас, кв. "Ветрен", ул. "Пирин" №5

Каним всички член-кооператори да получат лично допълнително 
изплащане на дивиденти от 08.12.2022 г. до 20.12.2022 г. всеки ра-
ботен ден във времето от 10.00 ч. до 15.00 ч., съгласно взети реше-
ния от общо събрание на 26.03.2022 г. или да заявят банкова смет-
ка на e-mail: zlaten.klas@abv.bg.

Дивидентите ще се изплащат при стриктно спазване на всички 
противоепидемични мерки - отстояние на 2.5 м един от друг на ко-
операторите.

От Ликвидационния съвет

З А П О В Е Д
№ 623 / 06.12. 2022 г.

На основание чл.44 ал.1 т.7 от ЗМСМА,чл.35 
ал.1 от ЗОС, чл.88 от НРПУРОИ, протоколно 
решение № 80 прието на 10-то заседание на 
Общинския Съвет гр.Сунгурларе, проведено 
на 23.07.2020 

З А П О В Я Д В А М :
І. Откривам процедура за провеждане 

на публичен търг с явно наддаване за про-
дажба на недвижими имоти частна общин-
ска собственост в Община Сунгурларе, обл.
Бургас,както следва:

1. Недвижим имот – частна общинска соб-
ственост, находящ се в село Подвис, общ. 
Сунгурларе, а именно: терен с площ 3424 
кв.м., ведно с построена в него масивна дву-
етажна сграда с РЗП 1700 кв.м. и масивен га-
раж с площ 17 кв.м., съставляващи УПИ ХІ-за 
социални услуги квартал 38 по ПУП на село-
то, актувано с АЧОС № 4023/01.07.2019 г., 
при начална цена 169596.00 лв. без ДДС /
Сто шестдесет и девет хиляди петстотин де-
ветдесет и шест лева без ДДС/.

ІІ. Утвърждавам тръжна документация за 
всеки имот по-отделно съдържаща : заяв-
ление за участие, заявление за липса на за-
дължения към Общината, декларации -2 броя, 
проекто – договор, копие от скица, копие от 
акт за собственост, копие от лицензирана 
оценка, копие от заповедта за търга, копие 
от решение на Общинския съвет и копие от 
данъчна оценка.

ІІІ. Цена на един комплект тръжни докумен-
ти 0,2% от стойността на началната тръжна 
цена на обекта, не по-малко от 50 лв. без 
ДДС, съгласно приложение по чл. 47, раздел 
ІІІ точка 2 от Наредба за определяне и адми-
нистриране на местните такси и цени на ус-
луги на територията на Община Сунгурларе, 
платими в касата на Общината и се полу-
чават в стая № 6, І-ви /над партер/ етаж на 
Община Сунгурларе.

ІV. Депозитна вноска за участие в търго-
вете е 20% от началната тръжна цена на все-
ки имот и се внася в касата на Общината 
или по банков път по сметка BG 86 UNCR 
70003321757314, Уникредит Булбанк АД 
:UNCRBGSF

V. Оглед на имота – предмет на търга се 
извършва всеки работен ден с

представител на общината или кметствата, 
след закупуване на тръжната документация.

 VІ.Търгьт ще се проведе на 22.12.2022 
г. от 10.00 часа в заседателната зала на 
Общината, І-ри /над партер/, по реда на обя-
вените имоти.

 VІІ.Документи за участие в търга се при-
емат до 12.00 часа на 21.12.2022 г. в дело-
водството на Община Сунгурларе, партерен 
етаж, в запечатан непрозрачен плик, адре-
сиран и подпечатан.

 VІІІ. Собствеността върху предмета на търга 
се прехвърля след окончателното заплащане 
на предложената цена, данък прехвърляне – 
съгласно чл. 35 ал. 2 от НОРМДТ на Община 
Сунгурларе, стойността на разходите, напра-
вени от Общината за изготвянето на оценки-
те, платими в седемдневен срок от датата на 
получаване на писмено уведомление, с което 
му предлага сключването на договор.

Д-Р ГЕОРГИ КЕНОВ: п.
Кмет на Община Сунгурларе

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35
0878 424 698

www.faragency.bg



Много родители и гости по-
срещна тази година на па-
тронния си празник СУ "Ни-
кола Йонков Вапцаров" - Ай-
тос. Лично кметът Васил Ед-
рев дойде с цветя и празнич-
но обръщение към училищна-
та общност. 

Сърдечни пожелания за 
всеотдайност и принос към 
образованието, за вапцаров-
ска вяра и висок училищен 
дух поднесе директорът Ири-
на Вътева.

Вапцаровци посрещнаха 
училищното знаме и подне-
соха цветя пред паметника 
на Никола Вапцаров в дво-
ра на училището. След хим-
на на СУ "Никола Йонков Ва-
пцаров", тържествено звуча-
ха стихове на Вапцаров.

Много възклицания и апло-
дисменти получиха училищ-

ните състави - възпитаници-
те на Таня Миткова и Таня 
Атанасова - Петкова, гласо-
витите момичета от Вокална 
група "Усмивка", и гост-съста-
вите - Модерен балет "Джуни-
ър" с ръководител Мая Хри-
стова от Народно читалище 
"Васил Левски 1869" - Айтос 
и Акробалет "Тиара" към Во-
енен клуб - Айтос с ръководи-
тел Златина Колева.

А голямото вапцаровско 
хоро накрая, ако не най-дъл-
гото, то със сигурност беше 
най-емоционалното хоро, кое-
то се е извивало в Айтос през 
последните години. На него се 
заловиха всички - деца, учите-
ли, служители, родители, гос-
ти. В ритъма му влязоха и кме-
тът, и директорът.

НП

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Голямо вапцаровско  
хоро и пъстър празник

Кметът Васил Едрев към училищната 
общност на СУ „Никола Вапцаров“: 

Айтос Ви е поверил 
мисията да му дадете 

бъдеще - с талантливи и 
подготвени млади хора

На 7 декември в  

СУ „Никола Йонков 

Вапцаров“

за 113 години от рождението на Никола Вапцаров



Айтоската 2021-ва на страниците 
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Под това мото беше инициативата на 
гимназистите от СУ "Христо Ботев" - Ай-
тос, които през тази седмица засадиха 
10 млади дръвчета от вида „Черен бор“ 
в двора на База 2. Дръвчетата са даре-
ние от туристическо дружество "Чудни 
скали" – Айтос. В училището ги донесе 
Тодор Иванов.

По идея на ученици и учители беше 
решено да се засадят точно иглолист-
ни дръвчета, тъй като иглолистните ви-

дове са една от най-екологично 
важните групи растения в при-
родата. Освен всичко друго - те 
са зелени през цялата година, 
ще носят свежест и настроение 
в двора на гимназията.

Инициативата е посветена и 
на 155-ата годишнина от съз-
даването на училището, която 
СУ "Христо Ботев" ще отпраз-
вува тържествено през м. май 
2023 г.

Милена ФОТЕВА

Ден преди патронния 
празник на СУ "Никола Ва-
пцаров" учениците в IVа 
клас имаха интересна сре-
ща с първокласниците. Те 
посрещнаха малките вапца-
ровци с "Добре дошли в на-
шата Вапцаровска дружина! 
Запознаха ги с моменти от 
живота на поета и им пре-
доставиха възможността да 
слушат негови стихове. 

Първолаците разгледаха 
и запомниха символите, по 
които СУ "Никола Вапцаров" 
- Айтос може да бъде раз-
познато между други учили-
ща. Научиха кои са автори-
те на химна и всички заедно 
го изпяха тържествено. Ус-
пешно се справиха и с някои 
задачки: търсиха най-често 
срещани думи в поезията на 

Вапцаров, като показаха за-
видни умения по четене. По-
пълниха и кръстословица, с 
което доказаха, че с внима-

ние са слушали урока на чет-
въртокласниците. За спомен 
от срещата всички получиха 
книгоразделители.

Бранимира НИКОЛОВА

Младши посланиците на 
ЕП от СУ "Христо Ботев" 
гостуваха на председателя 
на Общинския съвет - Ай-
тос Красимир Енчев и по-
сетиха залата, където се 
провеждат заседанията на 
местния парламент. С млад-
ши посланиците на ЕП бяха 
и старши посланиците Бра-
нимира Николова и Нико-
лай Димитров.

Целта беше младежите 
да научат какъв е пътят на 
едно предложение - от из-
готвянето, през предлага-
нето, до приемането му като 
решение на Съвета. Пред-
седателят запозна млад-

ши посланиците с основ-
ните правомощия на мест-
ните парламентаристи, раз-
писани в законодателство-
то на България. Разказа им 
за структурата на Общин-
ския съвет и за работата на 
всяка от постоянните коми-
сии към него. 

Младежите научиха още, 
че Общинският съвет е за-
конодателен орган на мест-
ното самоуправление в об-
щината. По силата на своя 

характер, състав и компе-
тентност, Общинският съвет 
приема решения, утвържда-
ва правилници, наредби и 
инструкции. В местния пар-
ламент в Айтос съветниците 
са 29, решенията се вземат 
с обикновено или квалифи-
цирано мнозинство.      

Тийнейджърите имаха 
възможност да заемат мес-
тата на председателя и не-
говите заместници, на кме-
та, съветниците и техниче-

ските сътрудници. Младши 
посланиците получиха по-
кана от председателя да 
присъстват на заседание-
то на Съвета през месец 
декември. С представите-
ли на звеното, което под-
готвя заседанията, се про-
веде симулирано гласува-
не по една от най-актуал-
ните теми в края на т.г. - 
изграждането на Младеж-
ки център в бившето Лого-
педично училище.

Младши посланиците на ЕП от СУ „Христо Ботев“ 
на посещение в местния парламент 

В Община АйтосПри председателя на ОбС - Айтос Красимир Енчев

Всички „за“ изграждането на Младежки център 
в АйтосМладши и старши посланици на ЕС

От тук се вземат важните решения за хората от 
община Айтос

На 15 декември 2022 г. Ос-
новно училище „Светлина“, с. 
Тополица организира образо-
вателен форум "Увеличаване 
на образователните възмож-
ности след Covid-19" - предста-
вяне на добри практики.

Събитието е част от заклю-
чителния етап на проекта "Учи-
лищен навигатор" в рамките на 
програма "Учим заедно: прео-
доляване на образователните 
пропуски, причинени от панде-
мията" на фондация "Заедно в 
час", финансирана от фонда-
ция "Америка за България".

Началото на форума е от 
14:00 часа на 15 декември 2022 
г. Ще бъдат представени из-
следвания и добри практики 

за преодоляване на образова-
телните трудности в начален и 
прогимназиален етап в резул-
тат на онлайн обучението.

Участие във форума ще взе-

мат учители и директори на 
училища. Модератор на фо-
рума ще бъде проф. Мария 
Алексиева, заместник-ректор 
на БСУ.

Първолаците от  
вапцаровската дружина!

ОУ „Светлина“ - Тополица  
с образователен форум по проект 

„Училищен навигатор“
Модератор на форума ще бъде проф. Мария Алексиева

Засади дърво - 
направи добро 



Преди месец Община Ай-
тос, Местна комисия за бор-
ба срещу противообществе-
ните прояви на малолетните и 
непълнолетните (МКБППМН) 
обявиха общински конкурс 
на тема „СПИН - през мои-
те очи“. 

Поканата беше по повод 1 
декември - Световен ден за 
борба със СПИН и беше от-
правена към гимназистите от 
трите средни училища в гра-
да. Целта - да се даде въз-
можност на учениците с креа-
тивност и творческо мислене 
да покажат знания, информи-
раност, умения и компетент-
ност по темата. Идеята беше 
да се предостави на младите 
хора повече информация за 
СПИН, както и възможност 
за изява на оригинално и но-
ваторско виждане по пробле-
ма. И като резултат - провеж-
дане на дискусия сред уче-
ниците за начините за спра-
вяне, предпазване и предо-
твратяване разпространени-
ето на СПИН. 

В конкурса право на учас-
тие имаха ученици от VІІІ до 
ХІІ клас, индивидуално или в 
екип от не повече от четири 
души. Участниците имаха за-
дачата да създадат инфор-
мационен кът/ плакат/ макет 
или друг авторски материал, 
който да носи информация, 
свързана със СПИН, с пос-
лание, насочено към съуче-
ниците им. 

В конкурса участие взе-
ха 138 ученици от училищата, 
които имат гимназиален етап 
на образование в Айтос - СУ 
"Христо Ботев"; СУ "Н. Й. Ва-
пцаров" и ПГСС "Златна нива". 
Те участваха с общо 95 изклю-
чителни оригинални рисунки, 
макети, постери. Всяко учили-
ще подреди изложба с твор-

бите на своите възпитаници 
в специално обособени къ-
тове, до които имат достъп 
всички ученици. 

Изключително трудна 
беше работата на жури-
то, тъй като оригиналност-
та и сръчността на учени-
ците надмина и най-смели-
те предположения. "Жела-
нието за работа и творче-
ският процес трябва да бъ-
дат оценени!", заяви кме-
тът Васил Едрев, който от-
дели време, за да разгле-
да експозициите и в трите 
училища. "Във всяко учи-
лище има оригинални кон-
курсни произведения, ко-
ито не могат да бъдат съ-
поставяни. Справедливо е 
класиране да има във вся-
ко училище", предложи гра-
доначалникът след училищ-
ната обиколка. 

Сега предстои награж-
даването на най-добрите. 
Кметът пожела лично да ги 
поздрави и да им връчи на-
градите на среща в Общи-
на Айтос.

Три дни време остава до 
крайния срок, в който граж-
даните на община Айтос мо-
гат да избират Спортист, 
Треньор и Отбор на 2022 
година. Годишните награ-
ди на най-добрите в спор-
та ще бъдат връчени на спе-
циална церемония седмица 
след онлайн гласуването на 
сайта на Общината www.
aytos.bg .

Ще припомним, че няма 
възрастови ограничения, 
всеки може да избере сво-
ите фаворити с един клик. 
Резултатите ще са извест-
ни на 12 декември сутрин-
та и ще бъдат обявени пуб-
лично при връчването на на-
градите. Заради ковид-пан-
демията, събитието по наг-
раждаването на най-добри-
те за 2020 г. не се проведе 
в традиционния формат. В 
кабинета си кметът Васил 

Едрев посрещ-
на само фаво-
ритите, за да 
им връчи на-
градите. За-
ради панде-
мията и мал-
кото спорт-
ни турнири 
и състезания 
през 2021 г., 
беше учреде-
на само една 
награда - "Спор-
тист 2021". С при-
за Община Айтос 
удостои тримата 
най-успешни айтоски 
спортисти през година-
та - Селин Али - спортна 
стрелба, Октай Ружди - сво-
бодна борба и Радостин Ми-
хайлов - СуперМото.

Тази година видимо ви-
сок е интересът към избо-
ра на спортист. До момен-

та (8 декември) 5525 
граждани на общината 

са посочили своя Спор-
тист на годината. За сравне-
ние, през 2020 г., дни преди 
резултатите да станат ясни, 
гласувалите са малко над 
3000. Досега 869 айтозлии 
са гласували за Треньор и 

само 310 са избрали Отбор 
на годината.

Оказва се, че преднина 
набира спортист, събрал 
над 60% от гласовете. Край-
ният срок наближава, зато-
ва побързайте и гласувай-
те на платформата в aytos.
bg, като не забравяте пре-

ди това да се информирате 
за спортните постижения на 
номинираните. Информаци-
ята за всеки един от спорти-
стите, треньорите и отбори-
те е предоставена на сайта 
на Община Айтос от спорт-
ните клубове.

НП
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До неделя избираме Спортист, Треньор и Отбор на 2022 г.

138 участници в общинския младежки 
конкурс „СПИН - през моите очи“

ОБЯВА

Районно мюфтийство гр. Бургас обявява търг за по-
землени имоти (земеделски земи) а именно:
 9.238 дка, имот №4003, находяща се в местността 

КРУШАКА в землището на с. Дъбник, общ. Поморие, 
обл. Бургас.
 8.787 дка, имот №001022, находяща се в местност-

та МЕРАТА в землището на с. Дъбник, общ. Поморие, 
обл. Бургас.
 6.760 дка, имот №008136, находяща се в местност-

та ПЛАДНИЩЕТО в землището на с. Дъбник, общ. По-
морие, обл. Бургас.

Търг с явно наддаване ще се проведе на 22.12.2022 г. 
в канцеларията на Районно мюфтийство гр. Бургас, ул. 
“Цар Освободител“ №1 от 10:00 часа. Начална тръжна 
цена 35,00 лв. на декар. Стъпка за наддаване 3,50 лв.

За повече информация: гр. Айтос- тел. 0558/ 2-63-
64, 0877106613

Айтозлии избират 
най-добрите в спор-
та на сайта на Общи-
на Айтос

Най-висок е интересът към 
избора на Спортист - 5525  
вече са избрали своя фаворит

Станка ТЕРЗИЕВА

На 1 декември 2022 година 
в СУ „ Никола Й. Вапцаров” 
беше отбелязан Световни-
ят ден за борба със СПИН. 
Членовете на Ученическия 
съвет представиха пред сво-
ите съученици в XI и XII клас 
презентация с отговори на 
въпросите: какво е ХИВ; кои 
са механизмите за пренася-
не на инфекцията; как да се 
предпазят от нея; кога да се 
изследват? 

В дискусията с ученици-
те заместник-директорът по 
учебно-творческата дейност 
Здравко Димов насочи вни-
манието върху ценностите и 
семейството, и защо млади-
те хора трябва да бъдат то-
лерантни, разбиращи и под-
крепящи хората, които жи-
веят с ХИВ. Димов подчер-
та, че една от причините хо-
рата да не се изследват е 
наложената от общество-
то стигма. 

Медицинският фелдшер 
Янка Христова представи 
пред гимназистите още ин-
формация по темата. Стана 
ясно, че на територията на 
страната, в регионалните 
здравни инспекции има ка-
бинети за анонимно и без-
платно консултиране и из-
следване за СПИН.

Психологът Станка Тер-
зиева пък съобщи статис-
тика за пандемията, която 
няма аналог в историята на 
здравеопазването. Според 
нея, всички имаме огромна 
нужда да бъдем заедно, да 

мислим заедно за нещата от 
живота и да се справяме с 
трудностите.

Част от събитието бяха 
спонтанните коментари на 
младите доброволци на 
тема: Защо дискусията е 
била полезна? „Да, беше 

полезна, научих много неща 
за ХИВ и СПИН, и наистина 
много ми хареса." "Част от 
нещата ги знаехме, но със 
сигурност беше отрезвява-
що". "Хубаво е да се пра-
вят такива неща, за да мо-
гат младите да се запозна-

ят с опасността и да знаят 
как да се предпазят." "СПИН 
не би трябвало да бъде тема 
на разговор само на 1 де-
кември.”

По повод Световния ден 
за борба със СПИН учени-
ците участваха и в акция 
по раздаване на информа-
ционни материали за ХИВ 
и СПИН и закичваха до-
макини и гости със симво-
ла на кампанията - червени 
лентички. 

Беше организирана и из-
ложба във фоайето на учи-
лището, под патронажа на 
МКБППМН към Община Ай-
тос, и под наслов: „СПИН 
през моите очи”. Изложе-
ни бяха атрактивни, носещи 
силни послания постери, ри-
сунки, табла, макети и диги-
тални презентации.

Благодарим на участва-
лите ученици за проявеното 
старание, творческо мисле-
не и отношение! Очаквайте 
дигитална галерия с учени-
ческите творби, участвали 
в конкурса на МКБППМН 
- Айтос.

Дискусия и изложба в СУ „Никола Вапцаров“ 
на Световния ден за борбата със СПИН



На 7 декември в Районен 
съд - Айтос, гимназисти от 
Средно училище "Христо Бо-
тев" бяха на поредна среща с 
айтоските магистрати по Об-
разователната програма на 
ВСС и МОН - „Съдебна власт 
– информиран избор и граж-
данско доверие. Отворени съ-
дилища и прокуратури“.

Темата "Детско правосъ-
дие. Малолетни и непълно-
летни лица - свидетели, жерт-
ви и извършители на престъ-
пление. Домашно насилие. 
Участие в съдебни процеду-
ри. Синя стая. Органи, които 
могат да предложат подкре-
па и защита. Как да се пред-
пазим да не станем жертва 
на престъпления?" ученици-
те дискутираха със съдия Ма-
рия Дучева - председател на 
РС-Айтос. 

Ученици от Х и ХІ клас с пре-
подавател Николай Димитров 
бяха в съдебната зала, за да 
присъстват на наказателно съ-
дебно дело на съдия Дучева. 
След като съдът се произне-
се, младите хора бяха запоз-
нати с начините за защита на 
правата на непълнолетно лице 
- жертва на престъпление, 
пред органите на досъдебно-
то производство и съда. Нау-
чиха още към кои институции 
могат да се обърнат в случаи-
те, когато са застрашени или 
са нарушени правата и закон-
ните им интереси. Какъв е ре-
дът за търсене на защита и съ-
действие от държавните орга-
ни, и правата им като постра-
дали от престъпление.

Съдия Дучева поясни и осо-
беностите при разпит на не-

пълнолетен свидетел в наказа-
телното производство. Научи-
ха що е Синя стая и основните 
права и задължения на свиде-
теля, включително и с предви-
дените в закона възможности 
за защита сигурността на сви-
детел или негови близки по по-
вод образувано наказателно 
производство.

Учениците бяха запознати и 
с предвидените в закона въз-
питателни мерки, които могат 
да бъдат наложени на мало-
летни и непълнолетни извър-
шители на противообществе-
ни прояви. Разисквани бяха 
и основните правомощия на 

Местната комисия за борба 
с противообществените про-
яви на малолетни и непълно-
летни. Имаше разисквания и 
по основните цели на предви-
дените в НК наказания, кои-
то се налагат на непълнолет-
ни извършители на престъ-
пления.

Целта на Образователната 
програма е формиране прав-
на грамотност и култура у 
подрастващите. Лекциите, съ-
дебните дела и дебатите обо-
гатяват познанията на учени-
ците за разбираемо и отво-
рено към обществото право-
съдие. А всичко това води до 

повишаване на доверието в 
съдебната власт. 

Програмата се реализи-
ра съгласно сключено спора-
зумение за сътрудничество 
между Висшия съдебен съвет 
и Министерство на образо-
ванието и науката. Районни-
ят съд в Айтос работи по тази 
програма от самото й начало, 
в партньорство с учителите и 
учениците на СУ "Христо Бо-
тев" - Айтос.

НП
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РС-Айтос и СУ „Христо Ботев“ - за разбираемо  

и отворено към обществото правосъдие

На 18 декември 2022 г., от 
14.30 часа, екипът на "Бъди 
човек - Айтос" Ви кани 
на Благотворителен коле-
ден турнир по волейбол в 
спортна зала "Аетос". Тур-
нирът се провежда с под-
крепата на Община Айтос 
и волейболен клуб "Айтос". 
Голямата цел е Айтос да 
усмихне самотни възраст-
ни хора преди Коледа!

Всеки от участниците и 
зрителите ще може да дари 
средства за традиционна-
та кампания. С тях ще бъ-
дат закупени продукти от 
първа необходимост, ще 
бъдат подготвени храни-
телни пакети, които екипът 
и доброволци ще разнесе 
до домовете на възрастни-
те айтозлии.

Както вече НП ви инфор-
мира, традиционно еки-
път на "Бъди човек - Айтос" 
вече обяви тазгодишната 
си кампания и набира сред-
ства и доброволци за осъ-
ществяването й. 

Развръзката ще е на 21 
декември, когато екип от 
доброволци ще поеме към 
домовете на самотно жи-
веещи възрастни хора и 
семейства без доходи. Ин-
формацията за това кой да 
влезе в списъка за подкре-
па също е част от инициа-
тивата.

От "Бъди човек - Айтос" 
призовават всички граж-
дани на общината с добри 
сърца да станат част от ко-
ледното чудо. Тази годи-
на подкрепата за хора в 
беда е още по-необходима, 
предвид инфлацията, каз-
ват още от екипа.

Призивът и тази година е 
всеки, според възможност-
ите си, да се включи с пре-

доставяне на пакетирани 
храни и парични средства. 
За тази цел в магазини ще 
бъдат поставени дарител-
ски кутии, в които да се съ-
бират средства.

Всеки може да предоста-
ви на екипа ”Бъди човек - 
Айтос" адреси на нуждаещи 
се пенсионери, а и не само. 

Всеки може да се включи 
в раздаването и опакова-
нето на хранителните про-
дукти, които преди Коле-
да ще зарадват наши съ-
граждани. 

За повече информация 
можете да откриете ентуси-
астите на фейсбук страни-
цата “Бъди човек - Айтос”

„Бъди човек – Айтос“ подготвя  
благотворителен турнир по волейбол  
„Подари коледна вечеря на пенсионер в нужда“

Образователна програма на ВСС и МОН - „Съдебна 
власт – информиран избор и гражданско доверие. 
Отворени съдилища и прокуратури“

Откакто е член на Дружеството на бурга-
ските художници, вече 15 години, Димитри-
на Желева - Мургова е единственият айтос-
ки художник, който всяка година предста-
вя свои творби на традиционната празнич-
на изложба на бургаските творци, по повод 
Никулден, в изложбената зала на ул. "Алек-
сандровска" в Бургас. Изложбата се орга-
низира ежегодно от Дружеството, със съ-
действието на Община Бургас.

Десетки са авторите, представени на об-
щата изложба. Редом с творбите на бурга-
ските художници, айтозлийката представя 
една от най-ярките си картини "Край бре-
га на Бургас", акварел.

Дружеството на бургаските художници е 
създадено през 1956 година. Към момента 
негови членове са над 100 творци, Дими-
трина Мургова е единственият представи-
тел на Айтос.

На откриването присъстваха проф. Ма-
рия Нейкова - областен управител на Бур-
гас и кметът Димитър Николов. На тради-
ционната празнична експозиция на бурга-
ските художници беше връчена тазгодиш-
ната награда “Художник на годината” и 
беше обявен “Бург на годината”

НП

Художничката Димитрина Желева - 
Мургова отново представя Айтос на 
изложбата за Никулден в Бургас

НЧ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ 1869” ОБЯВЯВА КОНКУРС

„Моята коледна картичка“

Димитрина Желева - Мургова на от-
криването на изложбата

„Край брега на Бургас“



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Проф. Любчева, форумът 
„Морето - граница или вра-
та ’22“ се превърна в тради-
ция. За коя поред година се 
организира?

- Стартира през 2009 годи-
на, годината, в която бе създа-
ден и Черноморски институт. 
Инициативата за организира-
нето и провеждането на Кръг-
лата маса е на екипа на Чер-
номорски институт. А името на 
кръглата маса беше дадено от 
проф. Иван Маразов, с когото 
имаме прекрасно партньор-
ство и го считаме като „кръст-
ник“ на този форум. 

Първоначално през 2009, 
2010, 2011 бяха две издания на 
година – пролетно и есенно. 
Вече 13 години, с 13 книжки, 
които включват всички докла-
ди, представени в дебатите. 

Всяка година кръглата маса 
има свое собствено тематич-
но заглавие и основни тема-
тични направления за диску-
сия. Стремили сме се в тези 
тематични направления да 
се акцентира върху иконо-
мическото развитие на Чер-
номорския регион, опазване 
на околната среда и култур-
но сътрудничество. Темите са 
формулирани по различен на-
чин, но покриват един широк 
спектър, за да има възмож-
ности да се дискутират раз-
лични акценти. 

Кръглата маса е с национа-
лен характер и в нея участват 
учени, експерти, представители 
на различни институции, мест-
ни, регионални и национални 
власти. През годините тя се 
превърна в открита платфор-
ма за дискусии, не сме прави-
ли статистика на броя на учас-
тниците, но са много. Издани-
ето, което носи името на кръг-
лата маса: „Морето - граница 
или врата“ е налице, намира 
се не само в архивите на Чер-
номорски институт, но и в мно-
го библиотеки в страната, вкл. 
в Народна библиотека, може 
да бъде прегледано и да се на-
прави тази статистика.   

- Казвате, че форумът е 
платформа за дискусии…

- Да, започнахме органи-
зирането на Кръглата маса с 
разбирането, че е необходимо 
пространство за дискусия, ди-
алог, общуване по теми от из-
ключителна важност за Бъл-
гария като черноморска стра-
на. Тази необходимост е спо-
деляна от много от участници-
те през годините. Без значе-
ние е фактът, че тя се органи-
зира със собствени усилия и 
ресурси, че невинаги е оцене-
на нейната роля от институци-
ите, че датата на провеждане 
е подвижна...  

Но остава нейното постоян-
ство и значимост с трайно по-
ставените за бъдещето на Чер-
но море и региона теми: Интег-
рирана морска стратегия на 
България с разработен про-
ект; Бъдеще за Черно море – 
с разработена концепция; Чер-
номорски център за изследва-
не и иновации – с разработена 
концепция. И важният резул-
тат – някои от тези идеи има-
ха и имат своето развитие, ма-
кар и не по начина, по който са 
били структурирани като парт-
ньорство. 

- Кои бяха тази година ос-
новните докладчици? Какво 
разискваха те?

- Може да се каже, че вся-
ко издание на Националната 
кръгла маса „Морето – грани-
ца или врата“ е уникално – ви-
наги различно от всички пре-
дходни. Нека спомена и това, 
че тази година наш партньор 
бе Сдружение „Гларус“. 

Общата тема на изданието е 
„МОРЕТО – ВОДАТА – РЕСУР-
СИТЕ - СИГУРНОСТТА“ с три 
тематични направления: Чер-
но море – рискове и сигурност; 
Стихията вода – ресурсите на 
водните басейни; Черномор-
ските културни коридори – не-
използваните възможности. 

След инициативата на Чер-
номорски институт за „Черно 
море – зона на мира“, се обър-
нахме към темата за сигурнос-
тта, която е на дневен ред в 
Черноморски регион. Остана-
лите две направления са по-
стоянно присъстващи, макар 
и формулирани по различен 
начин. Съобразяваме се с ос-
новните приоритети, които се 
очертават за Черноморския 
регион, следим политиките на 
ЕС, както и интереса на хора-
та към отделните теми. Във вся-
ко издание включваме пленар-
ни доклади, които са свърза-
ни с очертаните тематични на-
правления и доклади и съобще-
ния към всяко от тях. Кръглата 
маса се оформи като отворе-
на платформа за общи диску-

сии – всички участници участ-
ват в обсъждането на всяка 
от темите. 

- Пленарните доклади на 
Кръглата маса бяха предос-
тавени на проф. Севдали-
на Турманова, председател 
на Общински съвет Бургас, 
председател на Регионал-
ния център на БАН – Бургас 
и Милен Димитров, предсе-
дател на Черноморски ин-
ститут, нали така?

- Пленарните доклади тази 
година бяха свързани с пър-
вото и третото тематични на-
правления – проф. Турмано-
ва за първото и Милен Дими-
тров, председател на Черно-
морски институт, за третото. 
Докладите бяха посрещнати с 
интерес, защото намериха сво-
ето потвърждение и в остана-
лите доклади и съобщения. Ви-
наги се стремим да провоки-
раме участниците с пленар-
ните доклади и да поставяме 
чрез тях онези акценти, които 
от една страна са важни, а от 
друга - някак отсъстват от пуб-
личното пространство. Това е 
ролята на всяка кръгла маса – 
да предизвиква, да провокира, 
да дава насока...

- Вземам повод от факта, 
че проф. Турманова участва 
в националната кръгла маса 
„Морето – граница или вра-
та“, за да Ви попитам каква е 
ролята на научната общност 
за Черноморския регион?

- Много кратък отговор – 
много важна! Все още обаче 
научната общност дължи мно-
го на Черноморския регион 
като цяло, на околната среда 
на Черно море, на черномор-
ските ресурси, на черномор-
ската култура. В същото време 
бих казала, че държавата дъл-
жи също много на онези на-
учни звена, които осъществя-
ват научни изследвания в об-

ластта на черноморските про-
блеми. Темата е много дълга и 
много важна. В много от чер-
номорските страни научните 
изследвания за Черно море 
са организирани по-добре и 
системно. У нас като че ли на-
учните изследвания за Черно 
море са оставени единствено 
на проектния принцип, свър-
зан с финансовите грантове 
на ЕС. А Черно море е огромен 
ресурс за България. Това беше 
идеята, заложена с пленарния 
доклад – да се очертае ролята 
на науката и научните инсти-
туции. Тук определено Регио-
налният център на БАН би мо-
гъл да играе сериозна роля на 
обединител на изследвания, 
които се извършват в универ-
ситетите и в различните науч-
ни институти. Казвам го така 
общо, защото изследвания за 
Черно море се извършват и в 
Бургас, и във Варна на различ-
ни нива, по различни приори-
тети, но има нужда от коорди-
нация и обединяване на прио-
ритети. Ориентацията ни към 
този пленарен доклад е бази-
рана на това, че проф. Турма-
нова е преподавател в универ-
ситет „Проф. д-р Асен Злата-
ров“, председател на Регио-
налния център на БАН, пред-
седател на Общинския съвет 
и е показала достатъчно се-
риозно отношение към про-
блемите на Черноморския ре-
гион. Освен това ние се стре-
мим да даваме изява на екс-
перти от региона, защото счи-
таме това за важно, т.е. оп-
ределено считаме, че регио-

налният експертен потенциал 
трябва да се използва по-ак-
тивно. В предходни издания 
напр. проф. Балтов е бил пле-
нарен докладчик. 

- Целта на Кръглата маса 
каква е?

- Голямата цел на Кръглата 
маса е развитие на Черномор-
ски регион и участие на Бълга-
рия в това развитие. 

Кръглата маса, която е изця-
ло дело на усилията на Черно-
морски институт, цели обединя-
ване на интересите на институ-
ции и граждани около интегри-
раното развитие на Черномор-
ски регион. Чрез кръглата маса 
се правят публични идеите за 
това развитие - необходимост-
та от изграждане на център 
за наука, морски технологии 
и иновации, необходимостта 
от разширяване траекториите 
на културното сътрудничество. 
Към тях в момента се добавят 
и рисковете, пред които е из-
правен регионът и ролята, ко-
ято България има в него. 

Националната кръгла маса е 
единственият постоянно дейст-
ващ морски форум, а всяко из-
дание има собствен ISBN.  

- В какви направления 
бяха останалите доклади?

- Трите направления, опре-
делени в програмата, са фор-
мулирани максимално широко, 
за да могат да се включат по-
вече експертни мнения и едно-
временно да бъде интересно за 
всички участници. От всеки та-
къв форум човек си тръгва обо-
гатен с информация и за ра-
дост с нови идеи. Тематични-

те направления, които споде-
лих по-горе, бяха изпълнени 
със съдържание от експерти-
те, които участваха в дискуси-
ята. На страницата на Черно-
морски институт е публикувана 
изпълнената програма и всеки 
може да прочете имената на 
докладчиците и темите. Тази 
година си позволихме да пус-
нем в обръщение идеята „екс-
пертите говорят“ и участници-
те в Кръглата маса могат да по-
твърдят, че се получи. 

- Кои бяха те?
- Всички докладчици опре-

делям като експерти. Те са 
изписани в програмата. Има-
ше и участници, които нямаха 
представени доклади и пре-
зентации, но определено пре-
дизвикаха интерес с изказва-
нията си – например Валентин 
Радомирски, дипломат от ка-
риерата, съосновател и член 
на Българско дипломатическо 
дружество, изпълнителен ди-
ректор на Института за ико-
номика и международни отно-
шения (ИИМО); Любомир Ден-
чев, бивш директор на „Бул-
гаргаз“ ЕАД, експерт в облас-
тта на енергетиката, Златоми-
ра Карагеоргиева, бивш депу-
тат, Пламен Русев, председа-
тел на БМА, Иван Карагьозов, 
Център за психологически из-
следвания, Георги Кючуков, МУ 
Варна и др. 

Присъствието на много поз-
дравления също отнасям към 
интереса, който Кръглата маса 
с нейните участници е предиз-
викала. Поздравителни адреси 
към организаторите бяха под-
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Събеседник
Проф. Маруся Любчева е основател на Черно-

морски институт и инициатор на форума „Море-
то – граница или врата“. 

Тя е български политик, народен представи-
тел в XL народно събрание от „Коалиция за Бъл-
гария“, евродепутат в периодите 2007 - 2009 и 
2013 - 2014 от Партия на европейските социали-
сти. Бивш зам.-кмет на община Бургас, доско-
ро преподавател в университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“.

А държавата дължи също много на онези научни звена, 
които осъществяват научни изследвания в областта 
на черноморските проблеми

Проф. Маруся Любчева, 
Черноморски институт:

Научната общност дължи  
много на Черноморския регион

несени от Георги Събев, зам.-
министър МЗХ, Мария Нейко-
ва, областен управител на Бур-
гаска област, поднесен от зам. 
областния управител Мария 
Ценова, доц. Ваня Стаматова, 
ИД ИАРА, поднесен от зам. ИД 
Христо Панайотов, проф. дтн, 
кап. I ранг Илия Пеев, Община 
Бургас, поднесен от зам.-кмета 
Красимир Стойчев, проф. Ки-
дейс, Средноизточен техниче-
ски университет, Институт по 
морски науки.

Няма как да пропусна до-
кладите на проф. Нина Дюл-
герова, на колегите от ИО на 
БАН, на колегите от универси-
тет „Проф. д-р Асен Златаров“, 
на проф. Венелин Терзиев, на 
Пристанище Бургас, на коле-
гите от УНИБит, нашите чести 
участници д-р Мартин Гюзелев 
и Константин Господинов – из-
ключително важни теми и из-
следвания, които си струва да 
бъдат популяризирани. 

Тук определено се връщам 
към значимостта на научните 
изследвания и значението на 
тяхното популяризиране. Ако 
те остават затворени само в 
рамките на научните списа-
ния и импакт факторите, които 
те носят, то обществото труд-
но ще разбира техния смисъл. 
Те носят ползи на обществото 
и обществото трябва да знае 
за тях. И това е една от наши-
те цели, също. 

- Вие самата говорихте 
за сигурността в Черномор-
ски регион и предизвика-
телствата. Моля споделете 
основните изводи от своя 
доклад.

- Темата за сигурността в 
Черноморския регион днес е 
много актуална, защото две от 
черноморските страни се на-
мират в състояние на война. 
Освен това, Черноморският ре-

гион си е „завоювал“ определе-
нието регион със „замразени“ 
конфликти. Определих го като 
„пъзелът Черноморски реги-
он“ и поставих няколко акцен-
та – кои са всички видове ри-
скове, предизвикващи несигур-
ност в региона; кои са основни-
те структури, влияещи по един 
или друг начин върху сигурнос-
тта/несигурността в региона и 
посочих някои от неосъществе-
ните възможности за стабилно 
развитие на  региона. 

Обърнах внимание на едно 
блиц-проучване, което напра-
ви Черноморски институт и от 
което могат да се направят ня-
колко заключения: гражданите 
подкрепят сътрудничеството 
между страните от Черномор-
ския регион, т.е. вътре в реги-
она, независимо или по-ско-
ро въпреки военния конфликт; 
очертават основните направ-
ления на това сътрудничество 
– туризъм и търговия, следва-
ни от аквакултури и съвмест-
ни производства, независи-
мо от конкретната сфера; по-
сочват основните трудности 
пред икономическите субекти 
за организиране на сътрудни-
чество; посочват Организация-
та за черноморско икономиче-
ско сътрудничество като най-
важна структура, която тряб-
ва да лидира процесите на съ-
трудничество; считат, че са не-
обходими преговори за пре-
кратяване на военните дейст-
вия и инициатор на тези прего-
вори да бъде ЕС;  

Продължава на стр. 14



Интервю на  
Георги РУСИНОВ

- Боби, хората ще те за-
помнят като пионер – съз-
дател на първата рок дис-
котека в България. Как те 
кара да се чувстваш този 
факт?

- Още не знам какво да 
кажа. Чувствам се удовлет-
ворен, изпълнен с някак-
во самобитно щастие, от-
ражение на щастието, ко-
ето дадох на хиляди хора, 
които бяха загубили донякъ-
де собствената си идентич-
ност. Дискотека „Сатан“ ста-
на едно сборно място – като 
островче сред блато, където 
всички ние се спасихме и на-
мирахме спасение.

- Идваха хора от цяла-
та страна.

- Идваха хора от цяла 
България, да. Интересното 
е, че след първата година 
започнаха да идват и ту-
ристи от близки наши бал-
кански държави, особено 
македонци и гърци. Дошли 
като туристи в Бургас, 
Слънчев бряг и разбрали 
за дискотеката от местни. 
Спомням си едни момче-
та от Македония – много се 
кефеха. Дискотеката, ма-
кар и вече да не същест-
вува, още е в сърцето ми и 
преживявам всички споме-
ни. Македонците се оказа-
ха музиканти и аз им каз-
вам: „Дайте да забием нещо 
тогава“, а те: „Ами нямаме 
инструменти“. Намерих им 
всичко. Аз имах комплект 
барабани, обадих се на 
Роската Сеновски, той на-
мери китари. Оборудвахме 
ги, тогава всичко ставаше 
така. Приятели сме си, му-
зиканти. На следващата го-
дина същите македонци дой-
доха в още по-голяма ком-
пания и стояха цяло лято в 
Бургас. По-следващата годи-
на също и трябва да кажа, че 

имаше дни, в които само те 
ми бяха клиенти. Бургазлии 
идваха в края на седмица-
та, или в срядата за рок ве-
черите. 

- Преди дни направи 
едно невероятно пред-
ставяне, с което анонсира 
книгата за „Сатан“.

- Искам да благодаря на 
Община Бургас в лицето 
на кмета Димитър Николов 
и заместник-кмета Диана 
Саватева, които ми дадоха 
възможност да използвам 
Морското казино. В него на-
правихме една предпрезен-
тация, която е нормално да 
се направи, когато липсват 
някои неща, а в случая липс-
ват средства, с които книга-
та от дигитален вариант да 
премине на хартиен носител. 
Онкоболен съм, животът ми 
премина през някои пери-
петии и съм пенсионер по 
болест. Споменавам го, за-
щото аз винаги съм бил ще-

дър и като собственик дър-
жах ниски цени, черпех по-
сетителите. Затова наисти-
на се нуждая от тази финан-
сова помощ в момента. Аз 
обявих една банкова сметка 
(б.а. - виж карето) и искам да 
благодаря на всички, които 
не ме изненадаха, но бях на 
много високо емоционално 
ниво, когато напълнихме за-
лата на Казиното.

- Това щях да те питам. 
Учуди ли те, че години 
след „Сатан“ толкова мно-
го фенове се събраха?

- И ме учуди, и не ме учу-
ди. Скрито се надявах и ми-
слех, че ще се получи това 
нещо. Много хора ми се оба-
диха, за да ми се извинят, 
че не са дошли по различ-
ни причини. Оказа се, че в 
него ден доста хора са има-
ли рождени дни, или техни-
те деца, други били на сват-
ба, ремонти правели, ракия 
варели. Но всички обещаха, 

че следващия път ще се ре-
ваншират. Аз се надявам, че 
ще можем тогава да използ-
ваме горната зала, защото 
може би ще се съберем още 
повече хора. Затова сега и 
от трибуната на вашия вест-
ник, който много уважавам 
от години, той си е наши-
ят, бургаският вестник, ис-
кам да обещая, че книгата 
ще излезе в най-скоро вре-
ме и ще направим солиден 
купон. Първо пак като пре-
зентация на самата книга в 
Казиното и след това по мой 
стар шоу принцип ще напра-
вим и един купон, където ще 
ви забавлявам със светлин-
но и лазер шоу.

- Говорихме и преди с 
теб, когато писахме за по-
езията, която издаде, но 
нека да разкажем как се 
роди идеята за книга за 
„Сатан“?

- Това ме попитаха и хо-
рата в Казиното, а аз отго-
варям. Тя не се е раждала 

като дете, така да се каже, 
за кратко време, а в период 
от няколко години. Всъщност 
бременността продължи 
доста месеци и реалното й 
раждане стана през послед-
ните 40 дни на ноември и 
декември. Оползотворихме 
един-два кредита от банките 
и приятелите, с които с ня-
кои от тях станахме съдруж-
ници. Финансирахме неща-
та лека-полека, но парите 
не стигнаха. Жена ми и дъ-
щеря ми всъщност са огън-
чето, което подпали факлата 
за написването на тази кни-
га. Тежичко ми беше, много 
сълзи, много ровене в спо-
мени, защото моите споме-
ни са свързани и с това, ко-
ето донесоха като щастие 
на хиляди, които много оби-
чам и те ме обичат, но съ-
щевременно имаше много 
тежки моменти, които пре-
одолях. Много неща не се 
знаят и няма и да се узна-
ят, няма нужда.

- Декорът в дискотеката 
е бил феноменален. Кой го 
направи?

- Моето познанство с 
Митко художника, на кого-
то ние всички дължим бла-
годарността си от това, ко-
ето виждахме в дискотека-
та като декор. Аз също по-
магах, давах идеи. Той беше 
художник декоратор в театъ-
ра, но и рокаджия, което се 
оказа много важно за съз-
даването на декора на дис-
котеката. Много художници 
биха могли да изпълнят ра-
ботата, но на него му идва-
ше и отвътре. Митака не го 
знам къде се намира, но ще 
го потърся, когато книгата 
се реализира. Декорът беше 
уникален, направо един ма-
лък театър. Никой досега в 
България не бе правил та-
къв театрален декор в заве-
дение. Дори и материалите, 
които ползвахме тогава, не 
бяха обичайни за заведения. 
Петьо Генчев ми се скара, че 

С це

4 „Периодът през 90-те беше много 
взривоопасен и каубойски, какво ли не 
опитаха, за да ни затворят“, споделя той
4 „Рокаджиите са най-толерантните хора, 
другите – нетолерантните, не спираха да 
крадат пепелници“, категоричен е бургазлията
4 Над 150 групи, сред които всички големи 
имена в Бълария, минават през сцената на 
култовото нощно заведение
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„Сатан“ беше остров 
Легендарният Боби 
Траша, създател на 
първата рок дискотека: 

СЪОБЩЕНИЕ

"ЗКПУ МЕДОВО-2000" С. МЕДОВО 
Уведомява своите член-кооператори, че на 18.12.2022 - Неделя 

ще направим годишно отчетно събрание.
ДНЕВЕН РЕД

1. Отчет на председателя, УС и КС за изтеклата 2022 година 
2. Разискване и приемане на Годишен Финансов Отчет
3. Приемане на нови член кооператори и актуализиране на спи-

съка
4. Разни
5. Изплащане на дивидент
Място: гр. Бургас ул. "Константин Величков" 29 - пенсионер-

ски клуб Чайка
Дата: 18.12.2022 от 10.00 часа

От Ръководството

От леката атлетика, през мятането на диск, 
цирка, дискотека „Сатан“, работа в Щатите до 
собствено шоу със семейството, животът на ле-
гендарния бургазлия Борислав Ташев е достоен 
за екранизация. Боби Траша, както е известен в 
рок и метъл средите от времето на култовата за 
Бургас дискотека, на която бе собственик, вече 
показва едно ново амплоа пред света. Преди 
време той издаде първата си книга „Мятане на 
слънчев диск“ под формата на поема. В нея вед-
нага на око се наби необикновеният му стил, а 
чувствата, които предизвиква, са много. Боби 
вече е готов и с книга, която беше обещал в пре-
дишен разговор с репортера на „Черноморски 
фар“ Георги Русинов, а именно за култовата рок 
дискотека „Сатан“ – „Легенда, родена от гатан-
ки“. Нашият репортер отново разговаря с Боби 
Траша за любопитни подробности и малко из-
вестни факти около живота му като собственик 
на първата рок дискотека в страната. Какво ще 
прочетем в последната му книга, четете в интер-
вюто на „Черноморски фар“.

СТРа НИ ца 12 9-12 ДЕКЕМВРИ 2022

ЛегендИ
бургаски

От архивите: Боби зад пулта в дискотеката

С единствения оцелял от интериора на „Сатан“ – дя-
волчето Гаргойл, в редакцията на „Черноморски фар“

ОБЯВа

Добромир Димов 
Кръстев и Елена 

Момчилова Кръстева 
уведомяват за 
инвестиционно 

намерение - изграждане 
на Жилищна сграда 

и изгребна яма в 
УПИ XIII-3709, ПИ 
с идентификатор 

07079.711.3709 кв. 28 по 
плана на кв. "Рудник" - 

гр. Бургас.



използвам думичката „заве-
дение“. И да, то възникна с 
такава идея, но след това се 
превърна в легенда, така че 
въпросната думичка отпада. 
„Сатан“ се превърна в дом 
на всеки фен, който го опре-
деляше по някакъв собствен 
начин за себе си. 

- Боби, можеш ли да ка-
жеш колко музиканти и 
групи са минали през дис-
котеката?

- Около 150 групи. Дори 
имах точен списък на всич-
ки, но го загубих някъде във 
времето, защото го правих 
94-95 година и до 97-98 го 
попълвах. След това аз се 
местих няколко пъти, хо-
дих в чужбина напред-на-
зад, но по мой спомен, до-
бра памет имам, възстано-
вих около 100 имена, дру-
гите ми се губят, макар от 
време на време да се се-
щам по някоя-друга бан-
да. 150 групи, като мога да 
кажа спокойно, че всички 
действащи в момента со-
фийски банди минаха през 
„Сатан“, а някои дори повто-
риха и потретиха. Сред тях 
са „Конкурент“, „Контрол“, 
„Епизод“, „Сигнал“ – даже 
те три-четири пъти забиха. 

Половината от бандите са 
софийски, но и много дой-
доха от Русе, Димитровград, 
Благоевград, Плевен, Стара 
Загора, Пловдив. Извинявам 
се, ако изтървам някой град. 
Трябва да кажа, че стра-
хотни групи имаме, но в 
България трудно се оцеля-
ва с музика. Повечето от 
тези, които изглеждат, че 
са успели, всъщност имат 
някаква друга работа, или 
собствен бизнес, с който да 
си помагат. Изключвам ня-
кои софийски банди, разби-
ра се. В „Сатан“ пусках вся-
какви хора, които имаха ме-
рак да свирят и помогнаха. 
Много от тези хора станаха 
професионални музиканти 
след това. Имена няма да 
споделям, но в Бургас има 
много музиканти, които са 
ми благодарни, че съм им 
давал сцена тогава. 

- Спокойно можем да 
кажем, че „Сатан“ пред-
ставляваше един сбо-
рен пункт. Някъде дру-
гаде минавали ли са 150 
групи?

- Не. В София се пробва-
ха и в интерес на истина-
та преди „Сатан“ да отво-
ри, имаше едно кино сре-
щу парламента, в което со-
фийски групи се опитваха 
да правят някакви концер-
ти. Но нямаше специално 
заведение като това, кое-
то аз направих. Отделно от 
това, в киното си свиреха 
само софийски групи. Никой 
не се занимаваше с групи 
от Сливен, Димитровград, 
Айтос, или където и да е 
другаде. Чак десетина го-
дини след „Сатан“ започна-
ха да се откриват клубове 
като „Сатан“, да предлагат 
други шоу-програми, които 
аз предлагах пръв. Аз съм 
бивш спортист, но и дълги 
години съм цирков артист, 
знаеш. Неслучайно „Сатан“ 
възникна от моята огро-
мна любов към рок музика-
та и от това, което малко от 
малко съм видял в чужбина. 
Над 46 държави съм обико-
лил и във всички съм рабо-
тил и съм заимствал добри 
примери.

- Със сигурност много 
щуротии са се случвали 
в „Сатан“, но кое е най-
щурото нещо, което пом-
ниш?

- В книгата съм описал 
някои неща, но акцентът й 
като цяло е положителен, 
защото феновете искат да 
четат едни хубави споме-
ни, за да намерят себе си 
вътре. Аз като човек, кой-

то съм бил в дискотеката 24 
часа и съм посрещал всеки 
и съм го настанявал изне-
сох тежки неща върху себе 
си. Периодът тогава беше 
много взривоопасен и кау-
бойски през 90-те. Успях, но 
кой ли ме пита какво отра-
жение е имало върху мен. В 
книгата има леко, бегло спо-
менаване на тези времена и 
на това, което аз съм чувст-
вал. Но съм го казал така 
или иначе, защото всеки 
фен помни вечерта, в която е 
пристигнал и как аз или друг 
от екипа ми се е погрижил 
за него да прекара една не-
забравима вечер. Но после 
като заключиш дискотеката, 
имаше една друга реалност, 
която беше тежка и отговор-
на. На другия ден бате Боби 
пак е с усмивка на лицето и 
посреща хората. Но наис-
тина имаше тежки моменти. 
Имаше подхвърляне на пис-
толети нарочно. Много хора 
искаха да ни унищожат, осо-
бено от старата гилдия зако-
равели собственици на за-
ведения. Как така ще дойде 
някакво спортистче и извед-
нъж да отнеме на целия град 
нощния живот? Нормално 
беше да се случват някакви 
неща, но нищо ново и карди-
нално. Подхвърляха оръжия 
както казах, искаха да ни из-
карат, че продаваме нарко-
тици. Ние пък напук бяхме 
напълнили цигари с кълчи-
ща, дадохме прах от нишес-
те на едни, които искаха да 
ни топят и уж да смъркат. 
Описани са такива истории 
в книгата. 

- Прословутото кално 
шоу, в което жени се бо-
рят една с друга ли бе го-
лемият хит?

- Калното шоу може би 
беше разковничето. В нача-
лото започнах с твърда му-
зика, но беше грешка, за-
щото се поуплашиха хора-
та. Интериорът също беше 
неразбран в началото. Два-
три месеца беше празно. 
Обаче, когато направих кал-
ното шоу, дойде и зрелищ-
ният момент, защото благо-
дарение на него се случиха 
нещата, така че дискотека-
та да потръгне и благодаре-
ние на него вече обособих, 
както я наричам аз, „изча-
дието рок срядата“, където 
аз водех изцяло. В диско-
вечерите пък след полунощ 
правихме и един рок блок, 
който феновете изчакваха и 
бяха много търпеливи, за ко-
ето им благодаря. Ние, ро-
каджиите, сме много толе-
рантни, дори и към тази му-
зика, която вкъщи не слуша-
ме. Да не говоря за нея, на 
всички е ясно за какво ста-
ва въпрос. Но ние, пак каз-
вам, сме толерантни, изчак-
вахме да се навеселят дру-
гите и започвахме, когато 
удареше нашият час след 
полунощ. Другите фенове на 
другите музики не са толе-
рантни. Това го казвам аб-
солютно категорично, защо-
то с очите си ги виждах.

- Така е. Винаги се е гле-
дало малко по със страх 
към нашата музика. 

- Да, така е. Тогава мно-
го се говореше защо сме 

били с дълги коси, черни 
дрехи, защо сме ходели с 
кубинки, бради. А сега как-
во стана последните 2-3 го-
дини – цяла България бра-
дяса и косяса и изведнъж 
тези неща се оправдаха и 
са окей. Винаги съм защи-
тавал нашите среди, защо-
то в сряда, когато бяха рок 
вечерите, никога не съм 
имал проблеми от каквото 
и да е естество. Феновете в 
Бургас, а и в цял свят има-
ме една тема, на която се 
обичаме, независимо дали 
ти обичаш Iron Maiden, а аз 
обичам „Канзас“. Няма зна-
чение, защото тръпката е 
една и съща. Никога не съм 
имал проблеми. Ако някой 
искаше да си вземе пепел-
ник, идваше и ме питаше, 
предлагаше да си го плати. 
Над 3000 пепелника бях на-
правил поръчкови. На един 
чичко тук, в Бургас, напра-
во му възстанових занаята. 
Но се крадяха в петък и съ-
бота, когато идваха нетоле-
рантните. Тогава се прину-
дих да взема някакви фир-
мени пепелници на цигари и 
алкохоли разни, които също 
не спираха да крадат. 

- От интервюто ти при 
колегата Веско Максимов 
научих нещо интересно, 
което не знаех за теб – че 
си издавал вестник.

- Да, шест броя. Но чест-
но казано, не помня коя го-
дина беше това. Мисля, че 
беше една година преди 
отварянето на дискотека-
та. Аз се прибрах 91-ва от 
Германия. Тогава приклю-

чи първият ми период, в кой-
то бях член на акробатични 
трупи. Следващият ми пе-
риод вече е свързан с мое-
то семейство - Боби и Боби 
и дъщеря ни Симона и на-
шето семейно шоу. Но ко-
гато се прибрах първия път 
от Германия, започнах една 
работа при Зиад Ел Масри и 
понеже беше по-нощна ра-
ботата, започнах да спис-
вам вестник, за който имах 
идея. Сега като ме питаш, ми 
идва на акъла, че този пе-
риод наистина е бил пред-
преходен на дискотеката. 
Първият брой беше чети-
ри страници. Вторият изле-
зе с подлистник и следва-
щите бяха по две двойки. 
Всичко в него списвах аз 
и беше свързано за всич-
ко с рок музиката. Имаше 
кръстословици, групи, име-
на на музиканти, снимки – 
на български и на англий-
ски. Превеждах от англий-
ски от музикалните седмич-
ници „Ню мюзикъл експрес“ 
и „Мелъди мейкър“, които 
си знам от години. Пишех 
си и мои работи и сега като 
погледна назад, не са лоши 
работи. Имам и няколко ен-
циклопедии, които винаги 
съм ползвал за информа-
ция. Имам една огромна на 
„Гинес“. В нея има всичко – 
от Muddy waters и BB King 
до Pantera и нагоре. Покрай 
цирковите ми участия бях 
научил и доста добре гово-
римо и четимо италианския 
език, освен английския. Та 

си бях купил енциклопедия 
и на италиански от Италия. 
На немски също имах ен-
циклопедия, макар там да 
ми беше по-трудно с ези-
ка, но пак се справях сам. 
Така създадох един вестник, 
който се казваше LA Sparks 
– „Лосанджелиски искри“ в 
превод. За логото измислих 
една навита змия, не знам 
защо, но исках да прилича 
на грамофонна плоча и леко 
изправена като кобра, само 
че прилича на грамофонна 
доза. Имаше и една сентен-
ция от Бетховен, който каз-
ва, че: „Музиката е вдъхно-
вение от науката и фило-
софията“. Вътре вече имах 
класация. Тогава се запоз-
нах с Дамян – бъдещия вока-
лист на „Синята брада“, то-
гава се запознах и с Росен, 
който свиреше с Пламен 
Ставрев, бог да го прости 
приятеля. Свиреха на плоч-
ника на сегашната Съдебна 
палата. Тогава им казах да 
се готвят и че ще ги направя 
група и ще свирят на специ-
ално място, което аз ще на-
правя след време. И така и 
стана. Роската ми направи 
и много хубав увод на книж-
ката с поезията.

- За финал да кажем, 
очевидно те влече да тво-
риш – какво да очакваме в 
бъдеще, след, разбира се, 
излизането на „Легенда, 
родена от гатанки“?

- Историята на „Сатан“ не 
е приключила. Както стои 
в душите на всички нас, тя 
е без край. Това не е само 
мое философско заключе-
ние, а по принцип оставих 
истории, които могат да бъ-
дат разказани с времето, 
след излизането на книгата, 
които хипотетично могат да 
се явят едно продължение. 
Книгата е написана много 
странно. Знаеш, че аз не съм 
писател, но съм творец, ар-
тист, изпълнител, със сил-
на душевност и много голя-
ма чувствителност. Обичам 
рок музиката, тя е мой начин 
на живот и мислене и в ком-
бинация с цирковите ми из-
пълнения по цял свят се слу-
чи нещо уникално. В книгата 
има пояснения. Над 140 фо-
тоса ще има в нея, 4-5 изли-
яния в стихотворна форма 
свързани с контекста на кни-
гата. Тя може да започне да 
се чете отзад напред, ако ис-
каш. Може да отвориш която 
и да е страница и да запо-
чнеш. Има немалко сюрре-
ализъм и философия в нея. 
Някой, който не обича музи-
ката, не може да разбере, че 
всъщност това е едно много 
сложно нещо и който го е 
заобичал – няма отказване. 
Влиза ти дълбоко в гените, 
като кръвна плазма. 
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Бургаски легенди

на спасение за хиляди

Банковата сметка за дарения за издаването 
на книгата за рок дискотека „Сатан“:

BG77 UNCR 7000 1523 4814 60
Borislav Taschkov Taschev

Над сто фенове се събраха на презентацията на книгата в Морското казино

Поезията „Мятане на слънчев диск“ е първата кни-
га на Боби Траша

Боби и Боби и дъщеря им Симона, които са основното вдъхновение на автора



* * *
Изминаха двадесет години, откакто 

бях на десет. Пораснах и ето ме отно-
во в центъра на моя любим град Бур-
гас. Моят роден град – още по-красив 
от преди, ухаещ на море и нотки аро-
матни пролетни цветя, запленяващ те 
със своето очарование, усмихнати хо-
ра и още нещо. Когато бях дете, мечта-
ех центърът на Бургас да бъде онази 
част от целия град, в която се случват 
необикновени неща, които да радват 
всички хора, разхождайки се или ми-
навайки оттам. И двадесет години по-
късно тази моя мечта е вече реалност. 
Аз мога да я видя и да я усетя. Днес 
имената на всички улици в тази част 
на града са необикновени като ул. 
„Вълшебство“, ул. „Доброта“, ул. „Дет-
ство“, ул. „Радост“ и т.н. Тук всеки мо-
же да се потопи сякаш в един друг свят 
и само така ще успее да разбере как-
во се случва в него. 

Централната улица „Вълшебство“ е 
наистина такава. От всички посоки по 
нея вървят усмихнати хора, на които 
са се случили само хубави неща и чи-
ито проблеми са разрешени. Всеки 
трябва да мине по нея, за да може да 
стигне и до другата част на центъра. 
Разхождайки се там, и аз се усмихвам. 
Толкова е хубаво да виждаш милиони 
усмивки! Вървейки по тази улица, усе-
щам цялото щастие на хората – хората 
на Бургас. Оглеждам се във всички по-
соки, защото не искам да пропусна ни-
що и виждам от дясната ми страна да 
вървят три майки, хванали за ръчичка 
малките им дечица. Забързано крачат 
със сигурност към улица „Детство“. Ре-
шавам да ги последвам и аз, нищо, че 
вече не съм дете. И не съжалявам. 

Там попадаш в един приказен свят, в 
който дори и възрастните се чувстват 
като деца. Помислено е за всички. 
Красиви въртележки, множество люл-
ки, пъстроцветни катерушки, аромат на 
детски изкушения, безброй любими 
приказни герои, мелодични детски пес-
ни са само част от удоволствията, с ко-
ито децата и родителите им могат да се 
забавляват заедно и всички да се по-
чувстват отново деца. С огромно удо-
волствие наблюдавах всичко случващо 
се в този приказен рай и голяма усмив-
ка озари лицето ми, сещайки се, че и 
аз съм била някога дете, дете, което 
винаги съм искала да запазя в мен. Са-
мо и единствено тук можеш да видиш 
толкова много усмихнати детски лица и 
блеснали от радост очи. Това е цар-
ството на децата в града, онова място, 
в което искаш да останеш завинаги и 
никога да не пораснеш. Не ми се тръг-
ваше от ул. „Детство“, но много исках 
да усетя магията и на другите красиви 
места в центъра на моя град Бургас. 

След като се заредих с много поло-
жителни емоции, нетърпелива закра-
чих към улица „Радост“. С неописуемо 
щастие се разхождах по нея, а тя щеше 
да ме отведе до още едно вълшебно 
място в града, а именно - морската те-
раса и морето. Улица „Радост“ е специ-
ална и неповторима. След като видях 
отново големия часовник, отброявайки 
винаги точно времето, както и днес, ра-
достта бликна в мен. Радостта, която 
изпълва цялото ти същество и те кара 
да се чувстваш горд бургазлия. И има 
защо – защото моят град е дал много 
на хората и разбира се, те на него. По 
тази улица радостта дебне зад всеки 
ъгъл. Чувстваш се щастлив, гледайки 
красивите фасади на сградите по нея, 
усещайки аромата на цветя, който се 
носи от балконите им, виждайки усмих-
натите им стопани, които ти махат с ръ-
ка, усещайки приятния морски бриз...

И ето, че вече съм на терасата. Она-
зи тераса, на която съм била и като де-
те, хваната за ръцете на мама и татко. 
А пред мен безкрайното ми любимо 
море – синьо, прекрасно, шепнещо ми 
нежни слова, прегръщащо ме, както 
ме прегръща мама. Нали аз съм него-
во дете! Тук аз израснах, вечно окъпа-
на във водите му. А терасата – още по-
красива отпреди, още по-голяма, точ-
но над самото море. И мостът – по-ве-
личествен от всякога. Няма по-краси-

ва морска градина от тази на Бургас. 
Ароматът на море е толкова дълбок и 
завладяващ, запомнящ се дори и да не 
си до морето, аромат, който може да 
отнесеш със себе си, където и да си. 
Цветята в градината – загубвам погле-
да си в тях, в красотата им и в ухание-
то им, което ме преследва навсякъде. 
Не ми се тръгва, но знам, че има още 
много какво да видя. 

Отправям се към улица „Доброта“. 
Това е единственото място в страната 
ни, в което всеки с проблем е добре 
дошъл, в което всеки протяга ръка на 
ближния си. Тук нуждаещият се полу-
чава това, от което има нужда и най-
вече - доброта и мила дума. На тази 
улица всички хора задружно си пома-
гат и вършат големи добрини, давайки 
нещо на нямащия или дарявайки на 
нуждаещия се. Всички са с добри и го-
леми сърца. Но такива са хората на 
град Бургас – великодушни и добри. Да 
виждаш случващото се на улица „До-
брота“ е наистина „заразно“. Няма как 
и ти да останеш безучастен и да не на-
правиш поне една добрина, да не про-
тегнеш на някого ръка. 

Продължавам моята разходка из 
центъра на Бургас по улица „Знание и 
наука“, която може би е най-дългата 
улица в града, защото по нея се нами-
рат всички училища и университети в 
родния ми морски град. А те, те са се 
превърнали в най-добрите образова-
телни институции в страната, чиито 
ученици и студенти са реализирали 
високи постижения в областта на учи-
лищното образование и науката, кос-
мическото инженерство, чуждестран-
ните езици и математиката. По тази 
улица има обособени специални къто-
ве, в които са изнесени всички изо-
бретения на учениците и студентите. 
Само тук всеки бургазлия или гост на 
града може да усети творческия и кре-
ативен дух на всяко изобретение, как-
то и да опита и разбере как функцио-
нира то. В тези научни кътове са мон-
тирани големи екрани, на които по ин-
тересен начин е поднесена информа-
цията за конкретното постижение или 
изобретение. Роботи от най-ново по-
коление отговарят на въпросите на 
любопитните минувачи. Разхождайки 
се по тази улица, имаш усещането, че 
се намираш в бъдещето, в супермо-
дерна научна лаборатория. Жадните 
за знания хора са винаги добре дошли 
тук. 

След разходката ми из научните от-
крития, прославили моя град, бързам 
да отида и до улица „Култура“, която е 
една от най-колоритните и звучни ули-
ци в Бургас. Това е нашата арт улица, 
дом на всички известни бургаски писа-
тели, поети, актьори, танцьори и тво-
рци – всички, които са прославили гра-
да ни у нас и по света. Тук се намират 
операта, театрите, много арт школи, 
музикални клубове. На това място тво-
рят артистите на Бургас. По улицата 
има разположени големи монитори, на 
които непрекъснато се представя ин-
формация за всеки един от културните 
дейци, прославили моя град. Можеш 
да поседнеш на красивите пейки, изра-
ботени във формата на музикални ин-
струменти и човек има приятното усе-
щане, че се намира на кинопрожекция, 
разказваща за творческия живот на 
Бургас. Тук е единственото място в 
града, в което човек може да срещне 
със сигурност свой любим артист или 
писател, да получи автограф от него, 
както и да се потопи в магията, нарече-
на изкуство.

Няма друг такъв град в страната ни 
като моя роден Бургас. Бургас, облян 
от слънчеви лъчи, окъпан от морските 
води, град развиващ се, град красив, с 
история, с култура, с традиции и неслу-
чайно преди повече от двадесет годи-
ни, както и сега отново след цели два-
десет години, той продължава да бъде 
и остава „Най-добрият град за живее-
не в България“.

Анислава Станиславова Касърова, 
4. клас , ОУ "Ал. Георгиев - Коджака-
фалията", град Бургас

Градът на слънцето? Сигурно се чудите 
какво е това - е, аз ще ви разкажа. Име-
то ми е Давид, приятно ми е. Аз съм 
приключенец, който е изследвал цял свят. 
След 20 години приключение реших, че е 
време да се върна в моя роден град Бур-
гас. Нямах търпение да видя своето род-
но място. Да видя какво се е променило 
през последните години. Като човек, кой-
то е обиколил целия свят, съм виждал 
много места и градове, кой от кой по-ху-
бав, по-лъскав, по-голям. Но през всички 
тези години ми липсваше моето родно 
място. Жадувах да видя отново уникална-
та природа на Бургас, морския бряг, при-
ятелите си. 

След като слязох от самолета вдишах 
дълбоко морския въздух. Въпреки че бях 
изследвал стотици планини, морският 
въздух беше най-чистият, който бях вдиш-
вал. Реших да се разходя из улиците на 
града, това, което видях, ме изуми - някак 
си всичко беше като преди, но все пак 
толкова различно. На всеки покрив има-
ше соларни панели, имаше много хора, 
които карат колело, беше пълно с парко-

ве, навсякъде имаше цветя, чийто аромат 
се носеше из града; изключително много 
места, на които можеш да си починеш и 
да прочетеш книга. Имаше различни кът-
чета из града като място за храна и вода 
за животни, места с безплатни консума-
тиви, доста електрически коли. 

Но нещото, което ми направи най-голя-
мо впечатление, беше отношението на хо-
рата. Те бяха много любезни, сърдечни, 
добри, приятелски настроени. Всеки по-
магаше на всеки. Освен че градът беше 
много модернизиран, хората също бяха 
много променени. Най после стигнах до 
морския бряг, той си беше същия - все та-
ка красив и завладяващ. Въпреки всички 
промени, морето винаги е същото. Море-
то наблюдава всички промени на града и 
хората. Въпреки че съм посещавал много 
градове, Бургас си остава най-хубавият, 
най-лъскавият град за мен. Затова според 
мен това е градът на слънцето.

Елинор Цветелинова Ганева, 16 г. 
ПГТ „Професор д-р Асен Златаров“, 
град Бургас

Градът на слънцето
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* * *
Ненадейно се събудих тази вечер. Явно 

бях преял с филето от бургаска акула и 
пюрето от поморийски октопод. Включих 
дигиталния тъчскрийн на стената. Показ-
ваше 3:30 часа на 15 ноември 2042 г. Не 
успях да заспя отново. Облякох се набър-
зо и излязох на въздух. Колко красиво бе-
ше навън. Мъглата бавно се вдигаше, ка-
то завеса преди театрално представле-
ние, и разкриваше вече позлатените и 
влажни листа на полуголите дървета. Ас-
фалтът беше мокър, което ми подсказа, че 
току-що беше минала безпилотната кола, 
която едновременно чистеше нежно тро-
тоарите и миеше до гланц улиците. Ето, 
показа се и небостъргачът, който стоеше 
като диамант в короната на морската гра-
дина. Около него патрулираха летящи по-
лицейски дронове, чиито светодиоди све-
теха сякаш са светулки в непрогледния 
мрак. Първият за деня автобус, който бе 
задвижван от вода, премина покрай мен, 

и аз по навик махнах приятелски на шо-
фьора. Миризмата на сутрешния бриз и 
шумът на поклащащите се дървета ме за-
редиха с позитивна енергия и се запътих 
към новия мост, който светеше като ко-
ледна елха и в него се отразяваха силу-
етите на двата лайнера, чакащи утрото, 
за да отплават.

Но имаше още един силует на моста. 
Този беше човешки. Държеше стара въди-
ца. До него имаше ръждясало столче, 
продънено кепче и снежнобяла кофа. 
Двойка кресливи гларуси нервно крещяха 
над него с надежда да откраднат улова, 
но нито те, нито студеният бриз притесня-
ваха човека. Той замечтано се усмихва-
ше. Това беше татко. Моята подкрепа и 
опора в живота. В такива моменти като 
този осъзнаваш, че някои неща не се про-
менят.

Живко Йорданов Тодоров, 9 г., 3 „б“клас, 
ОУ „Любен Каравелов", град Бургас

- В направлението „Сти-
хията вода“ беше и учас-
тието на най-младия 
участник в кръглата маса 
– иван Драганов, ученик 
от ПГ по туризъм, е ръко-
водител таня Каравер-
лерска. За първи път ли се 
включва ученик в подобна 
презентация при вас?

- Почти във всяко издание 
на Кръглата маса имаме 
млади участници – ученици 
или студенти. В предходното 
издание имахме и обявен 
конкурс за есе и научна раз-
работка, в който участваха 
ученици от бургаски учили-
ща и студенти. Водим се от 
разбирането, че отношение-
то към Черно море и Черно-
морския регион се възпита-
ва и естествената среда за 
това е образователната. 
Продължаваме да считаме, 
че за Черно море се учи не-
достатъчно и ако се учи, то 
това е спорадично и се дъл-
жи по-скоро на интереса и 
участието на гражданския 
сектор, който търси парт-

ньорство на образователни-
те структури. Отдавна е вре-
ме да се намери начин в об-
разователните програми да 
се включи специална тема 
за Черно море. 

- В кръглата маса бе 
презентиран и странджан-
ският чай и мед. не е ли 
това леко встрани от те-
мата?

- Да, един от акцентите в 
цялата програма беше пред-
ставянето на „Странджан-
ския чай“, чийто производи-
тели в момента кандидат-
стват за продукт с гаранти-
ран географски произход. 
Мнозина биха се изненада-
ли от участието на стран-
джанския чай в тази кръгла 
маса, но вероятно са забра-
вили сентенцията „Черно 
море започва от Странджа“. 
Черноморският регион не 
включва само брега и плаж-
ната ивица, той е и „по-ши-
рок, и по-дълбок“. Това 
обяснява и целевата покана 
за участие, която отправи-
хме към г-н Киро Проданов, 
чиято компания се занима-
ва с производството и раз-

пространението на проду-
кта. Темата за странджан-
ския чай беше разгледана 
по-подробно в доклада, 
представен от Георги Русев, 
със съавтори Киро Прода-
нов, Юлия Пенева, Зиля 
Мустафа, Анифе Вели, Ле-
ния Гонсалвеш. Авторите се 
бяха постарали да предос-
тавят на участниците и чай 
за дегустация, дори със съ-
пътстващ вкус на стран-
джански мед, който бяха 
осигурили колегите на г-н 
Проданов от Сдружението. 
Така разбираме сътрудни-
чеството в Черноморския 
регион – между различни 
субекти, действащи в раз-
лични сфери, които взаимно 
се подкрепят. Така на прак-
тика се реализира синерги-
ята, за която мнозина гово-
рят, но не вникват в същ-
ността й. Смятам, че не би-
хме могли напр. да говорим 
за морски туризъм, ако не 
използваме ресурсите на 
вътрешността на региона. С 
това се връщам към начало-
то на нашия разговор и це-
лите на Кръглата маса.

Продължение от стр. 11

Проф. Маруся Любчева, Черноморски институт:

Научната общност дължи много 
на Черноморския регион
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В зала "Бойчо Брънзов" се проведе 
баскетболен турнир за деца до 10 го-
дини по случай празника на града - 
Никулден.

Организатор беше БК "Делфин" с 
подкрепата на Община Бургас.

Участваха над 150 момичета и мом-
чета от 5 клуба. Освен домакините от 
"Делфин", в атрактивната надпрева-
ра, донесла много емоции за малки-
те баскетболисти и за зрителите в за-

лата, се включиха БК "Черноморец", 
"Вихър" - Айтос, БК "Черноморец 
2014" и БК "Свети Влас".

Всички участници получиха медали, 
което безспорно донесе много радост 
на малчуганите от 5-те отбора при мо-
мичетата и 5-те при момчетата.

По време и след края на церемони-
ята по награждаване бъдещите звез-
ди на баскетбола се снимаха за спо-
мен.

150 деца получиха медали 
в общински турнир

Чф

ФУтБОЛ

„Созопол“ се подсили с двама и се раздели с трима
Георги рУСинОв

Промените в лагера на фут-
болния клуб „Созопол“ про-
дължават. Клубът се подси-
ли с нови двама играчи и се 
раздели с трима. Договор с 
„небесносините“ подписа на-
падателят Живко Петков. За 
последно той защитаваше 
цветовете на „Етър“. Друго-

то ново попълнение е полу-
защитникът Емануил Манев, 
който последно игра в „Хе-
бър“. 

От клуба написаха, че ги 
приветстват с добре дошли и 
им пожелават здраве, за да 
носят радост на феновете на 
„Арена Созопол“. Нов играч 
в клуба е и нигерийският на-
падател Джоб Окпаначи. 

Междувременно още три-
ма футболисти напуснаха 
„Созопол“. Това са Кристи-
ян Парашкевов, Петър Вуцов 
и Тодор Петков.

„Клубът им благодари за 
свършената от тях работа и 
им пожелава успех в след-
ващите им предизвикател-
ства.“ „Небесносините“ се 
разделят по взаимно съгла-

сие и с тримата. До момен-
та „Созопол“ се раздели с 
четирима футболисти (плюс 
Тома Ушагелов). „Небесно-
сините“ продължават да ра-
ботят по селекцията, като се 
очаква движение да има и в 
двете посоки - както входя-
щи, така и изходящи транс-
фери“, обявиха още от ръко-
водството. 

Живко Петков (вляво) и Емануил Манев (вдясно) 
са новите играчи на „небесносините“ Тодор Петков (вляво), Петър Вуцов (в средата) и Кристиян Парашкевов (вдясно) напускат клуба

„Черноморски фар“

Волейболистите на „Неф-
тохимик 2010“ (Бургас) запи-
саха пета победа в efbet Су-
пер Волей, след като надде-
ляха над ЦСКА с 3:2 (25:23, 
18:25, 25:21, 16:25, 15:12) в мач 
от девети кръг, изигран в за-
ла "Васил Симов".

Бургазлии заемат шестата 
позиция в таблицата с 16 точ-
ки (5 победи, 4 загуби), "чер-
вените" са пети с точка по-
вече (6 победи, 2 загуби) и 
мач по-малко.

Атанас Петров продължа-
ва успешно начело на „Неф-
тохимик“ с трети пореден ус-
пех и без загуба, откакто во-
ди тима.

Вицешампионите срещат 
„Добруджа 07“ в следващия 
кръг, а столичния гранд се 
изправя срещу първенеца 
„Хебър“ (Пазарджик) в отло-
жен мач от шести кръг. 

Двата отбора започнаха 
точка за точка, след което 
ЦСКА поведе, като диктува-
ше положението до средата 
на гейма, пише bgvolleyball.
com. Постепенно волейболи-
стите на Атанас Петров на-

малиха дистанцията и в край-
на сметка се "залепиха" за 
противника, като догонване-
то продължи до края. Вице-
шампионите наложиха воля-
та си и излязоха напред в ре-
зултата.

Във втората част играта 
тръгна равностойно (7:7), 
след което домакините пове-
доха. В средата (12:8) бургаз-
лии се доближиха на точка 
(12:11), след което "червени-
те" отново набраха инерция. 

Последва ново изравняване 
(15:15), но столичани се от-
къснаха и не допуснаха да 
бъдат преодоляни.

Третият гейм бе идентичен 
на първия, с тази разлика, 
че състезателите на Атанас 
Петров дръпнаха след 16-а 
точка и надделяха без осо-
бени проблеми.

Решителната четвърта 
част премина под диктовка-
та на "червения" тим. Така 
мачът влезе в тайбрек.

Там „Нефтохимик“ старти-
ра мобилизирано и оформи-
ха повече от добра предни-
на (7:2 и 9:3). Домакините 
скъсиха голяма част от дис-
танцията след серията на Ди-
митър Димитров (7:9), но не 
се случи нищо повече.

MVP на мача стана Матей 
Михайлович, който отбеляза 
24 точки (1 ас, 3 блокади). С 
16 точки завърши Аксел 
Трухчев (3 аса, 1 блокада). 
11 точки добави Калоян Ба-
лабанов (1 ас, 1 блокада). За 
съперника Димитър Дими-
тров бе над всички с 32 точ-
ки (5 аса, 2 блокади), 11 точ-
ки реализира Иван Михал (2 
блокади). 

„Нефтохимик“ надделя  
над ЦСКА в петгеймов трилър

„Черноморски фар“

ЦСКА записа трети успех в 
НБЛ, след 80:63 срещу „Чер-
номорец“ на свой терен. То-
ва бе и най-изразителната по-
беда за "червените" до момен-
та.

Двубоят се реши в края, в 
последните 12-13 минути със 
силна серия на ЦСКА, но ка-
то цяло бе лишен от особени 
баскетболни достойнства, пи-
ше bgbasketball.com.

Лидерът на ЦСКА Вен-
цислав Петков отново бе на 
разположение на треньор-
ския щаб и даде добър тон на 
мача с две ранни тройки, но 
от другата страна „Черномо-
рец“ доминираше в подкоши-
ето. Бургазлии бяха по-добри 
в борбата, за да компенсират 
малко ужасните проценти в 
нападение.

На два пъти ЦСКА поведе с 
5 точки в първата част, само 
за да допусне бързо гостите 
да се върнат. След 10 минути 
разликата бе само точка - 
18:17.

В още по-малко атрактивна 
втора четвърт ЦСКА дръпна в 
един момент със 7, но три ми-
нути преди почивката „Черно-
морец“ обърна отново.

Паузата дойде при 35:33 за 

гостите, след като Симеон Ле-
пичев отбеляза почти със си-
рената.

В първите моменти от вто-
рото полувреме „Черноморец“ 
имаше леко преимущество, но 
тук ЦСКА бе отборът с обрат 
в края на частта. След две по-
редни тройки - на Алекс Симе-
онов и Райли Оуенс, се стиг-
на и до най-голямата предни-
на до момента от 8 точки.

Добрата поредица за ЦСКА 
продължи и в заключителна-
та четвърт, като с първия кош 
в нея "червените" взеха дву-
цифрена преднина.

„Черноморец“ се отказа от 
битка в средата на четвърта-
та част, когато разликата ми-
на 15 точки.

В междинния кръг ЦСКА 
гостува в Ямбол, а „Черномо-
рец“ има мач чак в събота 
срещу „Берое“, тъй като изи-
гра своя от 9-и кръг миналия 
месец.

Повечето разнообразие за 
ЦСКА от пейката бе ключ към 
успеха.

От там дойдоха 33 точки - 
18 на Зейн Ноулс и 15 от Рай-
ли Оуенс. 15 вкара и Алекс 
Симеонов с 12 борби, 14 за-
писа Джордан Калахан.

Георги Боянов вкара 19 точ-
ки и 12 борби.

БаСкетБОЛ

„Акулите“ загубиха 
от „армейците“

вОЛеЙБОЛ

Волейболистите на „Дея 
спорт“ (Бургас) записаха чет-
върта победа в efbet Супер Во-
лей, след като се наложиха ка-
то гости над „Добруджа 07“ (До-
брич) с 3:1 (25:14, 25:18, 18:25, 
25:12) в мач от девети кръг на 
първенството, изигран в зала 
"Добротица". 

Бургазлии са седми в класи-
рането с 14 точки (4 победи, 5 
загуби), „добруджанци“ са 12-и 
с 0 точки (9 поражения). 

Гостите бяха водени от по-
мощник-треньора Андрей Ни-
колов в двубоя. 

В първите две части състеза-
телите на “Дея“ диктуваха по-
ложението, като поведоха в ма-
ча без особени проблеми. Тре-
тият гейм тръгна равностойно 
(8:8), след което домакините на-

браха инерция. Добричлии на-
малиха пасива си на 1:2 гейма 
след 25:18. 

Решителната, четвърта част 
премина изцяло под доминаци-
ята на Георги Братоев и съот-
борниците му, които бяха без-
апелационни и не допуснаха 
особена съпротива. 

Най-резултатни бяха трима 
играчи на бургаския клуб - То-
дор Вълчев, Стефан Чавдаров 
и Димитър Дулчев, които отбе-
лязаха по 13 точки (3 аса) (5 
аса, 1 блокада) (2 аса). Стефа-
но Патриарка бе отличен за 
MVP на срещата. За съперника 
Жулиен Георгиев отново бе над 
всички с 21 точки (2 аса, 1 бло-
када).  

В следващия кръг „Дея“ сре-
ща „Черно море“ (Варна), на 9 

декември (петък). Добруджа из-
лиза срещу „Нефтохимик“ ден 
по-късно. 

Ръководството на „Дея 
спорт“ ще огледа международ-
ния пазар за заместник на по-
далия оставка наставник Вен-
цислав Симеонов. Това съоб-
щи за "Тема спорт" собствени-
кът на клуба и основен финан-
сов благодетел доктор Алексан-
дър Маджуров.

"Съжалявам, че се разделих-
ме с Венци, защото той е мно-
го близък човек за мен - комен-
тира шефът на бургазлии. - За 
съжаление нямаме много голям 
избор на българския пазар и 
ще трябва да погледнем към 
чужбина. Ситуацията е тежка, 
все пак сме в средата на сезо-
на. За нас ще бъде важно да 

намерим треньор до 2-3 седми-
ци, за да има месец за подго-
товка с отбора преди началото 
на турнира за Купата на Бълга-
рия. Отново ще отбележа, че не 
сме освобождавали Венци, той 
сам пожела да напусне. Ние ня-
махме такова желание. Ако 
инициативата идваше от наша 
страна, щях да имам опция за 
треньор."

Симеонов напусна след се-
рия от тежки резултати през ес-
ента. Под негово ръководство 
бургазлии записаха 3 победи и 
5 загуби в първенството. Бъл-
гаринът с италиански паспорт 
изведе тима до осминафинал 
на турнира „Чалъндж къп“, къ-
дето бургазлии трябва да при-
емат за реванш „Олимпиакос“ 
след 0:3 в първия двубой.

„Дея спорт“ с победа над „Добруджа“, 
търсят си треньор чужденец



Весела ГОРАНОВА

Остават броени часове до Ко-
ледния концерт на Стефан Диомов, 
който тази година е с две издания, 
заради големия интерес. 

Концертът „Коледа е...“ е утре (съ-
бота). Можете да му се насладите 
от 17 и 20 часа. 

Маестро Диомов предварител-
но приканва публиката да си носи 
камбанки и звънчета!

"Тази година коледният ми кон-
церт ще се проведе единствено в 
Бургас и за първи път участниците 
в него са само бургазлии!“, заяви 
композиторът.

Сред имената в афиша за 10 де-
кември личат имената на Тони Ди-
митрова, група "Петте сезона", ду-
ет "Бургас", Боян Михайлов, хор 
"Родна песен", Мария Мутафчиева, 
Георги Милтиядов, Милица Божино-

ва, Ева, Хари и Яким от „Тоника“, 
Дани Огнянов, Дишо и Иван - при-
зьори от конкурса "Бургас и море-
то", вокална група "Изгревчета". Съ-
проводът ще е на оркестър с дири-
гент Левон Манукян. Сценография-
та е на „Кригея“.

Откриваме го на репетиция и в 
трескава подготовка, пише сцена-
рий, режисира, подготвя детайли, 
всичко прави сам, но пък му дос-
тавя удоволствие, защото се чув-
ства жив като творец.

Преди седмици той се завърна 
от концерт на АББА в Лондон и все 
още е под въздействие на магията 
на великото шоу. Непрекъснато го-
вори за него и отново си е закупил 
билет повторно да го съпреживее.

Билетите за двата негови спек-
такъла са продадени, и вече се от-
криват на „Търси се!“. Това е голям 
комплимент за мен и моят екип, че 

въпреки световното първенство по 
футбол ще дойдат и на концерти-
те ми. Публиката ще чуе познати и 
малко познати песни, сцената от-
ново ще е приказна, защото как-
то се казва в една шега: „В Бургас 
сняг вали само на концертите на 
Стефан Диомов“.

Маестрото казва, че отново без 
огромната финансова подкрепа на 
Община Бургас няма да може да се 
справи, защото в момента пари за 
култура никой не дава освен общи-
ните. Щастлив е обаче, че след пан-

демията културният афиш на града 
е пълен със спектакли, цяло лято е 
нямало свободна вечер в Летния те-
атър, така е и в дните около Никул-
ден и Коледа. 

Зрителите в залата на Операта 
ще чуят кавъри на италиански пес-
ни, които „Тоника“ е изпълнявала 
в началото на кариерата си преди 
да има репертоар. „Тоника“ е мо-
ят живот, няма как да не е на сце-
на и да няма песни от тях“, казва 
Стефан Диомов.

Песни ще пее и новото поколе-

ние на „Тоника“ - внуците на Стефан 
Диомов и Ваня Костова - Божидар 
и Ванеса.

Ще излязат Дишо и Иван - побе-
дители от „Бургас и морето“, Мария 
Мутафчиева и Дует „Бургас“.

„Коледният ми концерт е най-лю-
бимият ми, защото Коледа е най-
чистия и светъл празник за мен“, 
допълва още Маестрото.

А вие си знаете - носете си звън-
чета, а настроението оставете на 
изпълнителите, те ще го повдиг-
нат.

ЧфБулевард16 9-12 ДЕКЕМВРИ 2022
в бургас

Култови места от Бург Повече от успешно 
приключи поредният про-
ект по програма Ера-
зъм+ в Професионал-
на гимназия по електро-
техника и електроника 
„К. Фотинов“ – Visionary 
European Agorà.

Проектът беше за учи-
лищен обмен, работа по 
Европейски класни стаи 
на бъдещето, STEM тех-
нологии в партньорство с 
училища от Краков, Пол-
ша и Леняго, Италия. 

В рамките на проекта 
се осъществиха три мо-
билности на участващите 
държави. Домакини бяха 
последователно Бълга-
рия, Италия и Полша.

Чуваме мобилност и 
първата асоциация на по-
вечето от нас е пътуване. 
Да, пътува се. Виждат се 
нови градове и страни. 
Попива се от историята, 
културата, нравите, оби-
чаите, кулинарията на 

всяка една от посетени-
те страни. Да, посещават 
се училищата домакини 
и за всички това е ново, 
интересно, обогатяващо. 
Винаги има на какво да 
се възхити човек и вина-
ги има какво да пожелае 
да приложи на практика 
в собствената си страна 
и училище. Но истински-
ят акцент в тези мобил-
ности са контактите и но-
восъздадените приятел-
ства. Приятелства, кои-
то започнаха с първата 
среща на партньорите в 
онлайн пространството, 
пред мониторите. Месе-
ци по-късно това онлайн 
запознанство се прене-
се на живо. Премина от 
плахо и срамежливо ръ-
костискане и представя-
не, до дълги и задушев-
ни разговори. До обмя-
на на възприятия и мла-
дежки проблеми. До же-
лание да се представи 

родният град в най-до-
брата светлина и да се 
покажат най-интересни-
те места от него. 

Официалната работа 
по заложената в проек-
та програма винаги се 
реализира на високо ни-
во. За това работят както 
учениците, така и техни-
те ръководители. Но то-
ва, което остава в сър-
цата, спомените и запе-
чатаните кадри е емоци-
ята. Усмивките. Уловени-
те мигове на близки отно-
шения, разменени кон-
такти и споделени дъл-
ги часове. 

За нас от ПГЕЕ „К. Фо-
тинов“ беше чест и удо-
волствие да бъдем част 
от партньорската мрежа 
на проект „Европейските 
визионери“. 

А за учениците, осъ-
ществили мобилности-
те, проектът носи дума-
та „приятелство“!

Тази публикация е финансирана от Европейски съюз чрез европейски средства по програма „Еразъм+“ 
и отговорност носи единствено Професионална гимназия по електротехника и електроника „Константин Фотинов“ гр. Бургас.

ПГЕЕ „К. Фотинов“ приключи успешно 
проект Visionary European Agorа̀

Коледният концерт  
на Стефан Диомов - само с бургаски 
изпълнители и само за бургазлии 

„Носете си коледни звънчета“, 
призовава Маестрото
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